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فضائل برجستگانی  
چون سیدمرتضی 

نشان دهنده حُسن تربیت
  اسلام است

دولت باید برای
 افزایش حقوق 
بازنشستگان کشوری 
از مجلس مجوز می گرفت

روحانی در جلسه ستاد ملی مدیریت بیماری کرونا:

هفته نامه
سیاسی ، اقتصادی

ناچاریم محدودیت ها را تا ماه ها ادامه دهیم

رییس جمهور گفت: هر اندازه که بتوانیم واکسن تهیه می کنیم. 
این  اوایل  در  امروز مشابه ماسک  واکسن  دانند وضعیت  مردم می 
بیماری است. چه طور مسیر هواپیماها را عوض می کردند و ماسک ها 
را در فرودگاه ها می گرفتند. امروز آن شرایطی که برای تهیه ماسک 

وجود داشت، در دنیا برای واکسن پیش آمده است.
به گزارش »هم قلم«، حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی در 
پنجاه و نهمین جلسه ستاد ملی مدیریت بیماری کرونا، با تبریک میلاد 
حضرت علی)ع( و تسلیت شهادت حضرت زینب)س( اظهار کرد: این 
روزها نسبت به دو سه ماه پیش برای ما روزهای حساس تری است. 
مردم هم در جنب و جوش اجتماعی و فرهنگی و هم در جنب و جوش 

نظافت و تمیزی و مسائل بهداشتی هستند.
روحانی گفت: همه دوست داریم شب عید، شب های آرامی برای 
مردم بسیار عزیز ما باشد و برای کسی مصیبتی پیش نیاید و همه 
خانواده ها بتوانند این ایام را در چارچوب همه رسومات و سنت هایی 
که بوده، البته نه به شکل سابق، برگزار کنند. در عید رفت و آمد مردم 
و سفر حتی اگر دچار موج چهارم نباشیم و شرایط عادی باشد، باز هم 

همه باید مراعات کنند.
روحانی ادامه داد: اگر دچار موج چهارم نشویم باز هم همه باید 
مراعات کنیم. عید امسال چیزی مشابه عید پارسال است. شاید از 
نظرهایی باید بیشتر از پارسال مراعات کنیم. پارسال می گفتیم از 
دست ویروس وهان چه کار کنیم. امسال از مار غاشیه به افعی پناه 
بردیم. حالا می گوییم به پناه ویروس وهان بریم و ویروس انگلیسی 
سراغمان نیاید. شرایط سخت تر شده است. مردم عزیز و بزرگوار ما 
که طی این ۱۳ ماه همیشه لطف و همکاری کردند ان شاءالله این ایام 
هم رعایت می کنند. روحانی گفت: الحمدلله واکسیناسیون در کشور 
ما آغاز شده و شرایط ما در هفته های پیش رو، هم برای کادر درمان در 
سراسر کشور و هم برای افراد مسن یا بیماران زمینه ای بهتر می شود. 

شرایط مهیا می شود. تمام توان دولت برای خرید واکسن امروز متمرکز 
است و در کل شرایط ما بگونه ای است که هر مقدار بتوانیم واکسن 

مورد نیاز را تهیه می کنیم.
مردم می دانند واکسن امروز مشابه ماسک در اوایل این بیماری 
است. چه طور مسیر هواپیماها را عوض می کردند و ماسک ها را در 
فرودگاه ها می گرفتند. امروز آن شرایطی که برای تهیه ماسک وجود 

داشت، در دنیا برای واکسن پیش آمده است.
رئیس جمهور گفت: امروز شرایطی که برای واکسن در دنیا پیش 
آمده یک امتحان بزرگ برای همه دنیاست. کشورهایی که پیشرفته و 
پولدار هستند و امکانات دارند می خواهند همه واکسن ها را به کشور 

خودشان بیاورند و سریع واکسیناسیون را در کشور خود انجام دهند.
وی ادامه داد: یک مقداری از این اقدامات طبیعی است که هر 
حکومتی به فکر مردم خودش باشد ولی مقداری هم اینجا وظایف 
اخلاقی و انسانی به ما حکم می کند در این آزمایش به فکر همه مردم 
جهان باشیم. به هر حال این موضوع پاندمی بوده و یک بیماری هست 
که سراسر جهان را فراگرفته است. حالا یک کشور هم صد در صد 
واکسیناسیون را اجرا کند باز هم مصون نمی ماند به دلیل اینکه تردد 

و رفت و آمد هست.
روحانی افزود: مصونیت واقعی زمانی آغاز می شود که در سراسر 
جهان همه مردم بتوانند از واکسن استفاده کنند. امروز واکسن شرایط 
خاصی دارد. اولا آثار واکسن ها برایمان مشخص نیست. اینکه تا چه 
زمانی و چه اندازه موثر است. آیا عوارض دارد یا خیر هم در ابهام است. 
برخی هم در دنیا از زدن واکسن می ترسند به دلیل ابهاماتی که در 
دنیا وجود دارد، اما در شرایط فعلی ما راهی جز اجرای پروتکل و در 
کنارش واکسن نداریم. باید از واکسن استفاده شود. برای بسیاری از 

افراد مصونیت ایجاد می کند.
ادامه در صفحه 2
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سخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا مطرح کرد
گفت وگوی احتمالی آمریکا با کره جنوبی 

درباره پول های بلوکه شده ایران
سخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا در کنفرانس خبری اش 
مواضع دولت این کشور را درباره آزادسازی پول های بلوکه شده 
ایران در کره جنوبی و همکاری ایران با آژانس بین المللی انرژی 

اتمی بیان کرد.
پرایس،  ند  که  نوشت  یونهاپ  خبرگزاری  ایسنا،  گزارش  به 
سخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا در کنفرانس خبری روزانه 
اش گفته است که کشورش احتمالا با کره جنوبی درباره آزادسازی 
پول های بلوکه شده ایران در کره گفت و گو خواهد کرد اما هنوز 

هیچ پولی انتقال داده نشده است. 
یونهاپ ادامه داد: این اظهارات پس از این مطرح می شود که 
سئول اعلام کرد ممکن است در پی رایزنی ها با آمریکا،  پول های 
بلوکه شده ایران را آزاد کند. حدود ۷ میلیارد دلار پول ایران به 
خاطر تحریم های آمریکا علیه ایران در کره جنوبی بلوکه شده 
است. این خبرگزاری همچنین به نقل از پرایس نوشت: جمهوری 
کره یک متحد مهم،  یک هم پیمان مهم است. در زمینه اجرای 

تحریم ها، مشارکت زیادی دارد. 
علاوه بر این،  خبرگزاری اسپوتنیک به نقل از پرایس درباره 
فعالیت آژانس بین المللی انرژی اتمی در ایران و همکاری ایران 
با این نهاد بین المللی نوشت: ما همچنین می دانیم که آژانس 
بین المللی انرژی اتمی به تحقیق درباره برخی مسائل جدی و مهم 
درباره مواد هسته ای بالقوه اعلام نشده در ایران ادامه می دهد. 
اسپوتنیک به نقل از پرایس ادامه داد: ما تاکید داریم که ایران بدون 
تاخیر بیشتر  برای حل و فصل این مسائل با آژانس همکاری کند.

تردد ناوگان مسافری 
جاده ای فقط 

با 50 درصد ظرفیت
صفحه 9

کنار کشیدن
 از صندوق رای

مشکلات را حل نمی کند
صفحه  5

یارانه های نقدی 
باید به موقع 

پرداخت شود
صفحه 4

وام اجاره 
تا پایان اسفند 

تمدید شد
صفحه ۷

»عزیزی خادم«
رییس فدراسیون فوتبال 

شد
صفحه ۱2
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اقتصادی  هماهنگی  ستاد  یکشنبه  روز  جلسه  در 
برنامه های اجرا شده و در دست  از  دولت، گزارشی 
سوی  از  ارز  بازار  در  ثبات  ایجاد  برای  دولت  اقدام 

دستگاه های ذیربط ارائه شد.
به گزارش »هم قلم«، رئیس جمهور پس از ارائه 
این گزارش با بیان اینکه دغدغه دولت کاهش و رفع 
در  است، گفت:  مردم  زندگی  در  معیشتی  فشارهای 
طی سه سال گذشته دولت با مقابله، مبارزه و خنثی 
سازی تحریم ها در جنگ اقتصادی که با هدف ایجاد 
قحطی و ناامنی اقتصادی بوده است، توانسته با تامین 
کالاهای ضروری این هدف شوم دشمن را خنثی کند، 
اگرچه به علت تحمیل هزینه اضافی بر روابط بانکی 
نوسانات  دچار  کنندگان،  تحریم  سوی  از  تجاری  و 
ناخواسته قیمت ها شدیم که عوارض آن باعث فشار بر 

معیشت مردم شد.
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی با تاکید 
بر فضای جدید به وجود آمده، افزود: در این مرحله 
نباید اجازه دهیم سختی ها و فشارها بر زندگی مردم  
و معیشت آنان تداوم یابد از این نظر باید برای ثبات 
قیمت کالاها به عنوان سیاستی عاجل و اصلی دولت، 

قیمت ها به تعادل برسد.
دولت  اینکه  به  اشاره  با  ادامه  در  جمهور  رئیس 
همواره در پی آن بوده که بتواند ارز را به قیمت واقعی 
آن نزدیک کند و قیمت فعلی را به هیچ وجه به نفع 
اقتصاد کشور ندانسته، تصریح کرد: اخلال تحریم ها 
در مراودات بانکی و ارزی کشور و سودجویی کاسبان 
که  کرد  تشدید  را  اقتصادی  جنگ  عوارض  تحریم، 

بحمدالله این فضا در حال کم رنگ شدن است.
روحانی خاطرنشان کرد: دولت تلاش دارد با ایجاد 
با همه دستگاه ها و بخش های  اجماع و هماهنگی 
موثر  اقتصادی  غیر  عوارض  کاستن  و  مختلف کشور 
بر فضای اقتصادی کشور و بازار سرمایه و تلاش برای 
تر  سریع  بتواند  شده،  بلوکه  ارزی  منابع  آزادسازی 

قیمت ارز را به قیمت واقعی آن نزدیک کند.
رئیس جمهور همچنین با  اشاره به شرایط جدید 
ایجاد شده در روند مذاکرات با کشورهایی که منابع 
ارزی ایران را با فشار آمریکا مسدود کرده بودند، ابراز 

امیدواری کرد شاهد روند کاهشی نرخ ارز باشیم.

و  ، معدن  وزیر صنعت  مقام  قائم  این جلسه   در 
تجارت گزارشی از عملکرد صادرات و واردات کشور در 
یازده ماهه سال 99 ارائه کرد که براساس این گزارش 
آثار منفی کرونا بر صادرات کشور در ماه های اخیر رو 

به کاهش گذاشته است.
توسعه  برنامه  بررسی  به  اشاره  با  جمهور  رئیس 
صادرات غیرنفتی با توجه به شرایط جدید روابط بین 
المللی در جلسه امروز ستاد هماهنگی اقتصادی دولت، 
با تاکید بر توسعه صادرات غیر نفتی برای تحقق حق 
اقتصاد جهانی، اظهار داشت: توسعه  ایران در  حضور 
صادرات غیر نفتی به عنوان یکی از ابزارهای توانمند 
اقتصاد مقاومتی برای مقابله با تحریم های ظالمانه و 

غیرقانونی آمریکا بسیار حائز اهمیت است.
روحانی بهبود کیفیت کالاهای تولیدی و همچنین 
در  را  تولیدکنندگان  سوی  از  تعهدات  به  پایبندی 
اهمیت  حائز  بسیار  ایران  غیرنفتی  صادرات  افزایش 
دانست و تصریح کرد: شرایط جدید ایجاب می کند 
توسعه  در  دولت  اهداف  تحقق  در  بیشتر  سرعت  تا 

صادرات غیر نفتی را در دستور کار قرار دهیم.
وزارت  اقدامات  از  گزارشی  جلسه  این  ادامه  در 
تامین  و  بازار  تنظیم  در  تجارت  و  معدن   ، صنعت 
کالاهای شب عید ارائه و تاکید شد، ذخیره سازی لازم 
برای تامین میوه و مواد پروتئینی صورت گرفته است 

و عرضه ویژه این کالاها به زودی آغاز خواهد شد.
اهمیت  بر  تاکید  با  زمینه  این  در  جمهور  رئیس 
مکلف  را  صمت  وزارت  کالاها،  قیمت  و  بازار  تعادل 
کرد از همه ابزارهای لازم برای دسترسی مردم به این 

کالاها به قیمت منصفانه استفاده کند.

روحانی در جلسه ستاد ملی مدیریت کرونا:

ناچاریم محدودیت ها را 
تا ماه ها ادامه دهیم

ادامه از صفحه اول
رییس جمهور تاکید کرد: ما در شرایط فعلی باید 
بیش از سابق از مرزها مراقبت کنیم. دیدیم یکی از 
استان های ما - خوزستان - با یک پیک عجیبی روبه 
رو شد. در هیچ استانی شهر قرمز نداریم. فقط برخی 
رعایت  اگر  و  است  قرمز  خوزستان  استان  شهرهای 

نکنیم به استان های همجوار سرایت می کند.
امروز  گزارش  در  خوشبختانه  داد:  ادامه  وی 
دیدیم در خوزستان هم تست ها افزایش پیدا کرده 
و هم بیماریابی در حال افزایش است. در کنار آنها 
هم رهگیری رو به افزایش است. البته چاره ای جز 
اعمال محدودیت ها نیست. در مورد ورود و خروج 
نیز محدودیت ها اعمال می شود تا هم شرایط مردم 
خوزستان بهتر شود و هم این شرایط به استان های 

دیگر در سراسر کشور سرایت نکند.
رئیس جمهور با بیان اینکه در شرایط فعلی همه 
می دانیم که سیستم ایمنی بدن است که باید در برابر 
ویروس مقاومت کند، افزود: سیستم ایمنی ها یکسان 
که  همانطور  دارد.  وجود  مختلفی  شرایط  و  نیست 
بارها گفته شده تا حالا دارویی هم پیدا نشده است که 
استفاده شود و این ویروس از بین برود. عمدتا داروها 
برای بافت هایی است که جلوی آسیب را بگیرد و مداوا 
کند. بیشتر داروها در این زمینه ها تجویز و مصرف 

می شود.
روحانی تصریح کرد: یکی از راه هایی که این سیستم 
ایمنی را تقویت و برای مبارزه با ویروس آماده کند، 
همین واکسن است. در واقع واکسن تزریق موادی شبه 
ویروس است تا سیستم ایمنی ما بتواند با آن بجنگد، 
مبارزه کند و آماده ویروس واقعی شود. البته شرایط 
مختلفی وجود دارد و این ویروس ممکن است هر روز 

جهش خاصی داشته باشد.
وی ادامه داد: این مسئله برای کسانی که واکسن 
را می سازند، کار را سخت تر و سنگین می کند چون 
امکان دارد این ویروس چند ماه دیگر با شرایط امروز ما 
کاملا متفاوت باشد و ما نیازهای جدیدی پیدا کنیم و یا 

تغییرات جدیدی در واکسن ها نیاز باشد.
روحانی در بخش دیگری از سخنانش گفت: برای 
ماه ها زمان لازم داریم. ممکن  واکسیناسیون  انجام 
است شش ماه طول بکشد تا همه واکسن بزنند. در این 
مدت چاره رعایت دستورالعمل های بهداشتی به عنوان 
اصل اساسی است. همان اصولی که قبلا مورد تاکید 
ما بوده است؛ یعنی اقدامات بهداشتی، امکانات پایشی 
و تست تشخیصی که باید روزانه افزایش پیدا کند و به 
جای بستری شدن بیمار با شرایط سرپایی درمان شود.

وی گفت: ناچار هستیم محدودیت ها را تا ماه ها، 
سال آینده، شاید کل سال آینده ادامه دهیم. اقدامات 
تنبیهی هم لازم است. البته دولت همچنان خودش را 
موظف می داند هم بستر الکترونیکی را افزایش دهد و 
هم در کنار همه اقدامات بهداشتی و درمانی امکانات 
حمایتی را افزایش دهد. اقدامات حمایتی مثل پرداخت 

وام ها، ارائه مهلت ها، کمک دولتی به کسب و کارها.
رئیس جمهور گفت: سال آینده اگر شرایط همین 
شرایط باشد، باز هم نیازمند هستیم اقدامات حمایتی 
خود را نسبت به مردم انجام دهیم. ان شاءالله با کمک 
نیروهای مسلح، سازمان  بهداشت،  وزارت  مثل  همه 
های  پروتکل  رعایت  با  مردم  کمک  و  احمر  هلال 

بهداشتی بتوانیم بر این ویروس فائق شویم.

دولت بامهلت استفاده از درجه داران 
برای تشخیص تخلفات رانندگی موافقت کرد

داران  از درجه  ناجا  راهور  پلیس  استفاده  مهلت 
تخلفات  تشخیص  جهت  وظیفه  افسران  کادر  و 
هیات  تصویب  با  جریمه  قبض  صدور  و  رانندگی 

وزیران تمدید شد.
به گزارش »هم قلم« به نقل از پایگاه اطلاع رسانی 
دفتر هیات دولت، در جلسه بعد از ظهر روز  یکشنبه  
هیات دولت که به ریاست حجت الاسلام والمسلمین 
هیات  شد،  برگزار  جمهوری  رییس  روحانی  حسن 
وزیران با توجه به اتمام مهلت های مقرر در تبصره های 
)۱( و )2( ماده )2( قانون رسیدگی به تخلفات رانندگی 
مبنی بر استفاده پلیس راهور از درجه داران کادر و 
افسران وظیفه برای تشخیص تخلفات رانندگی و صدور 
قبض جریمه، با تمدید مهلت های مذکور به مدت ۱۰ 

سال از تاریخ انقضاء و تقدیم لایحه مربوط به مجلس 
شورای اسلامی موافقت کرد.

موافقت دولت با خرید خودروهای مورد نیاز 
شرکت پست جمهوری اسلامی ایران

در ادامه جلسه، پیشنهاد وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات مبنی بر خرید 4۰۰ دستگاه خودروی وانت 
پست  ملی  شرکت  توسط   )۱5۱( پراید  وانت  و  کارا 
جمهوری اسلامی ایران با هدف تسریع و تسهیل هرچه 
بیشتر در ارایه خدمات پستی مناسب، به تصویب رسید.

درخصوص  نظر  اعلام  ضمن  ادامه،  در  دولت 
شورای  مجلس  نمایندگان  طرح های  از  تعدادی 
اسلامی، نمایندگان خود را برای پیگیری طرح های 

مربوط تعیین کرد.

روحانی در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت:
قیمت فعلی ارز با واقعیت اقتصاد سازگار نیست 

و رو به کاهش خواهد بود
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رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار دست اندرکاران 
کنگره بزرگداشت سیدمرتضی علم الهدی تصریح کردند: 
نشان دهنده  سیدمرتضی  همچون  برجستگانی  فضائل 

حُسن تربیت اسلام و حوزه های اسلامی است.
به گزارش »هم قلم« به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دفتر 
انقلاب  بیانات رهبر معظم  مقام معظم رهبری،  متن 
بزرگداشت  کنگره  دست اندرکاران  دیدار  در  اسلامی 
سیدمرتضی علم الهدی که در تاریخ 25 آبان 94 برگزار 
شده بود، صبح امروز )پنج شنبه( در محل این همایش 
محمدی  والمسلمین  حجت الاسلام  سوی  از  قم  در 

گلپایگانی قرائت شد.

حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار، سیدمرتضی 
علم الهدی را یکی از برجستگان تاریخ اسلام و از جمله 
مفاخر علمی در فقه، کلام، ادب، حدیث و تفسیر برشمردند 
و  مناقب  و  فضائل  تدوین  و  بیان  کردند:  خاطرنشان  و 
واقع  در  سیدمرتضی  همچون  افرادی  برجستگی های 
نشان دهنده حُسنِ تربیت اسلام و حوزه های اسلامی است.

رهبر انقلاب اسلامی هدف از برگزاری چنین کنگره هایی 
را شناخت و تحلیل معارف و معلومات شخصیت های بزرگ 
تاریخ اسلام خواندند و افزودند: سیدمرتضی علم الهدی یک 
شخصیت اسلامیِ بین المللی است و تنقیح و چاپ آثار 

ایشان نیز از اهمیت برخوردار است.

توصیه  رهبر انقلاب برای مشتاقان 
محروم از مراسم اعتکاف

به دلیل شیوع ویروس کرونا و دستورالعمل های 
بهداشتی ستاد ملی مقابله با کرونا، امسال نیز مراسم 
معنوی اعتکاف در سراسر کشور برگزار نخواهد شد. 
با توجه به این شرایط، رئیس ستاد مرکزی اعتکاف 
با ارسال نامه ای از رهبر انقلاب درخواست کرد برای 
مراسم  در  شرکت  فیض  از  هم  امسال  که  کسانی 
داشته  توصیه ای  مانده اند  محروم  اعتکاف  معنوی 

باشند.
به گزارش »هم قلم«، حضرت آیت الله خامنه ای در 
پاسخ به این نامه و برای استفاده از فرصت ایام البیض 
اعتکاف  تمام مشتاقان مراسم معنوی  به  ماه رجب 
اطلاع رسانی  پایگاه  که  داشتند  مرقوم  توصیه ای 
رهبر  دستخط  تصویر  و  متن   KHAMENEI.IR

انقلاب را منتشر کرده است.
بسمه تعالی

امسال نیز بسیاری از متعبّدان از فضیلت اعتکاف 
محرومند. پیشنهاد می شود که در هر یک از سه روز 

نماز جناب جعفر طیار را به جا آورند.
سیّدعلی خامنه ای

قاضی زاده هاشمی خبر داد:
شواهدی از کرونای جهش یافته 

»ایرانی« در کشور
نایب رئیس اول مجلس و عضو ستاد ملی مقابله با 
کرونا از شواهدی مبنی بر وجود کرونای جهش یافته 

ایرانی خبر داد.
به گزارش »هم قلم« ، سید امیرحسین قاضی زاده 
هاشمی در جلسه امروز ستاد ملی مقابله با کرونا که 
ابراز تأسف  با  به ریاست رئیس جمهور برگزار شد، 
اظهار داشت:  استان خوزستان  قرمز در  از وضعیت 
حجم ابتلائات در استان خوزستان بالا است و نزدیک 
به نیمی از فوتی ها برای این استان است. درحالی که 
اگر خوزستان کنترل می شد تعداد فوتی ها به 4۰ نفر 

کاهش پیدا می کرد.
عضو ستاد ملی مقابله با کرونا از وجود کرونای 
»کرونای  عنوان  با  کشور  داخل  در  جهش یافته 
موتاسیون های  بر  علاوه  گفت:  و  داد  خبر  ایرانی« 
)جهش ژنتیکی( آفریقایی و انگلیسی و کالیفرنیایی، 
اضافه کرد؛  را هم  ایرانی  یافته  باید کرونای جهش 
البته هنوز کاملا تائید نشده ولی شواهدی از آن در 

قزوین و آن نواحی هست.
وی درباره تصمیم گیری در مورد نحوه سفرها در 
ایام تعطیلات نوروزی نیز اظهار داشت: در این جلسه، 
محدودیت ها  و  مسافرت ها  موضوع  خصوص  در 
مباحثی مطرح شد که مسافرت چگونه باشد و کدام 
شهرها آزاد و کدام شهرها آزاد نباشند و کجاها تراکم 
وجود دارد و یا ندارد؟ که قرار شد قرارگاه عملیاتی 
ستاد ملی مقابله با کرونا بر روی این موضوع کار کند.

از  را  واکسیناسیون  بحث  هاشمی  قاضی زاده 
دیگر مباحث مطرح شده در این جلسه بیان کرد و 
گفت: پرستاران باید در اولویت واکسیناسیون باشند. 
به خصوص بعضی از این پرستاران که باردار هستند 
کرونایی  بیماران  با  که  آن هایی  و  بیشتر درخطرند 
اولویت  در  باید  هستند  ارتباط   در  مستقیم  به طور 
کرد:  تأکید  کرونا  با  مقابله  ملی  ستاد  عضو  باشند. 
واکسن ها قسمت به قسمت وارد می شود و به همین 
ترتیب طبق دستورالعملی که ذکرشده واکسیناسیون 

انجام خواهد شد.

رهبر معظم انقلاب در دیدار دست اندرکاران کنگره بزرگداشت سیدمرتضی علم الهدی:

فضائل برجستگانی  چون سیدمرتضی نشان دهنده 
حُسن تربیت  اسلام است

دیدار رئیس سازمان قضایی نیروهای مسلح با 
تعدادی از خانواده شهدای ناوچه کنارک

رئیس سازمان قضایی نیروهای مسلح با تعدادی 
از خانواده شهدای ناوچه کنارک دیدار کرد.

به گزارش »هم قلم« به نقل از سازمان قضایی 
نیروهای مسلح حجت الاسلام والمسلمین بهرامی 
در جریان سفر به استان بوشهر و در جمع خانواده 
شهدای ناوچه کنارک گفت: انتظار شهدا از ما این 
است که راه آنان را ادامه دهیم. شهدا با نثار خون 
ارزش ها و مقدسات  برای حفظ  را  خودشان مسیر 
این جهت  در  داریم  وظیفه  و  داده اند  نشان  ما  به 

حرکت کنیم.
حجت الاسلام و المسلمین بهرامی با بیان اینکه 
برای  شهدا  معظم  های  خانواده  شکیبایی  و  صبر 
الگو و درس بزرگ است،  آحاد مختلف مردم یک 
عرصه های  در  داخلی  توانمندی های  کرد:  تصریح 
گوناگون در پرتو همین رشادت ها و مقاومت ها به 

دست آمده است.
رئیس سازمان قضایی نیروهای مسلح با تأکید بر 
این که فرهنگ دیدار با خانواده شهدا، جانبازان و 
ایثارگران باید در جامعه نهادینه شود، افزود: احترام 

جامعه نسبت به خانواده های معزز شهدا، جانبازان 
ارزش های  به  پایبندی  دهنده  نشان  ایثارگران  و 
از  و هدیه  لوح  اهدای  با  و ملی است.سپس  دینی 

خانواده های شهدای ناوچه کنارک قدردانی شد.
در این دیدار، دو تن از ماونان و مدیرکل حوزه 
نیروهای  قضایی  سازمان  عمومی  روابط  و  ریاست 
مسلح، علی جمادی رئیس کل دادگستری استان 
صدقی  نعمت الله  خلبان  دوم  سرتیپ  امیر  بوشهر، 
یکم  ناخدا  و  یاسینی  شهید  هوایی  پایگاه  فرمانده 
نیز  بوشهر  دریایی  پایگاه  فرمانده  نصیری  احسان 

حضور داشتند. 

دیدار سفیر ایران در قطر با »اسماعیل هنیه«
سفیر ایران در قطر، با »اسماعیل هنیه« رئیس 

دفتر سیاسی حماس دیدار و گفت وگو کرد.
به گزارش »هم قلم«، حمیدرضا دهقانی در صفحه 
توییتر خود در این ارتباط نوشت: » در دیدار امروز 
با آقای اسماعیل هنیه رئیس دفتر سیاسی جنبش 

حماس به همراه سفرای روسیه، ترکیه و آفریقای 
جنوبی در دوحه، آقای هنیه ما را در جریان تحولات 
و  ابومرزوق  دکتر  داد.  قرار  فلسطینی ها  توافقات  و 
برخی دیگر از اعضاء هم بودند. از وحدت فلسطینی ها 

خوشحالیم و از آن حمایت می کنیم.«
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به  پاسخ  در  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
صحبت های رییس سازمان برنامه و بودجه تاکید 
کرد که مجلس شورای اسلامی همواره به دنبال 
صندوق های  خصوص  به  مردم  مشکلات  حل 

بازنشستگی و تامین اجتماعی بوده است.
صبح  علنی  جلسه  در  قلم«،  »هم  گزارش  به 
روز یکشنبه و در جریان بررسی بند »و« تبصره 2 
لایحه بودجه ۱4۰۰ در بخش درآمدی پیشنهادی 
و  میلیون  یک  این که سقف  بر  مبنی  مطرح شد 
5۰۰ هزار میلیارد ریال از محل ارائه حق الامتیاز، 
واگذاری سهام و حقوق مالکانه، واگذاری طرح های 
تملک دارایی های سرمایه گذاری متعلق به دولت 
و شرکت های دولتی و همچنین واگذاری اموال و 
دارایی های غیرمنقول مازاد به یک میلیون و 25۰ 

هزار میلیارد تومان کاهش یابد.
در جریان این طرح محمد باقر نوبخت رییس 
این پیشنهاد مخالفت  با  بودجه  برنامه و  سازمان 
کرد و آن را تلاش برای کم کردن سقف حقوق 

بازنشستگان دانست.
باقر  محمد  صحبت ها  این  به  واکنش  در 
گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  رییس  قالیباف 
مشکل  که  نبوده  این  دنبال  به  مجلس  هیچ گاه 
رفع مشکلات  نکند همواره دغدغه  را حل  مردم 
ایثارگران  و  رزمندگان  بازنشستگی،  صندوق های 
را داشته است حتی اگر دولت به دنبال مجوز در 

این راستا با نگاه مثبت آن را دنبال کرده است.
سقف  که  نیست  این  ما  قصد  داد:  ادامه  وی 
دولت  هرچند  کنیم  کم  را  بازنشستگان  حقوق 
تامین  صندوق  و  بازنشستگی  صندوق های  در 
افزایش  بوده  کارگران  به  متعلق  که  اجتماعی 
سالانه ۱۳ درصد را نگه داشته و مابقی دستگاه ها 
ما  است  داشته  افزایش  درصد   5۰ تا   4۰ حدود 
تا  کنیم  اصلاح  را  بی عدالتی  این  می خواهیم 
بخشی از تامین اجتماعی برای کارگران حل شود. 
قرض این است که ما محل تامین این موضوع را 
و  نقدینگی  افزایش  مجددا  که  نیاوریم  جایی  از 
مردم  به  طرف  یک  از  یعنی  باشیم  داشته  تورم 
کمک کرده و از طرف دیگر دست در جیب مردم 

کنیم.
بعد از این صحبت ها زارع سخنگوی کمیسیون 
اجتماعی  تامین  به  دولت  بدهی  گفت:  تلفیق 
نزدیک به ۳۰۰ هزار میلیارد تومان است که این 
بخشی از ۱5۰ هزار میلیارد تومانی است که باید 
به تامین اجتماعی داده شود تا مواردی که تعهد 
سازی  متناسب  و  معلمان  رتبه بندی  مثل  داده 
حقوق بازنشستگان لشگری و کشوری و متناسب 

سازی حقوق اعضای هیات علمی انجام شود.
مجددا  و  نیاورد  رای  نهایت  در  پیشنهاد  این 
پیشنهاد دیگری برای تغییر این سقف تعیین شد.

پشت  مجددا  جمهور  رییس  معاون  نوبخت 
تریبون رفت و اظهار کرد: دولت و مجلس شورای 
مختلف  اقشار  به  برای کمک  هم  همراه  اسلامی 
هستند  اجتماعی  تامین  بازنشستگان  ویژه  به 
هستیم،  قدردان  و  می کنم  اذعان  آن  به  که 
»و«  بند  در  که  تومانی  میلیارد  هزار   5۰ از  اما 
 ۳2 داشت  وجود  امسال  بودجه  قانون   2 تبصره 

 ۱۸ و  اجتماعی  تامین  برای  تومان  میلیارد  هزار 
کشوری  و  لشگری  برای  تومان  میلیارد  هزار 
همین  کشوری  و  لشگری  برای  یافت.  اختصاص 
شد  تقسیم  همه  بین  تومان  میلیارد  هزار   ۱۸
انجام  درصد   ۳۰ فقط  اجتماعی  تامین  برای  اما 
لایحه  که  است  ماه  سه  مشکل  رفع  جهت  شد. 
تا  داده ایم  اسلامی  شورای  مجلس  به  دوفوریتی 
به ما مجوز دهند این ۳۰ درصد را به حداقل ۳۰ 
درصد تبدیل کنیم تا سازمان تامین اجتماعی و 
را  کامل  بهره  هم  اجتماعی  تامین  بازنشستگان 

ببرند.
وی ادامه داد: ان شاءالله ریاست مجلس شورای 
اسلامی بعد از بودجه اجازه دهد که این موضوع 
اعلام وصول شود تا حتی اگر یک روز باقی بماند 
کشوری  و  لشگری  برای  که  اتفاقی  این  بتوانیم 
و  کرده  پیاده  اجتماعی  تامین  برای  را  افتاد 

بتوانیم۱۰۰ درصد را توزیع کنیم.
در پاسخ به این صحبت مجددا قالیباف رییس 
نوبخت  آقای  اظهار کرد:  مجلس شورای اسلامی 
برای  فوریتی  دو  لایحه  دولت  چرا  که  می داند 
لشگری و کشوری داده است دلیل آن است که 
کشوری  به  که  تومانی  میلیارد  هزار   ۱2 دولت 
داده، خلاف قانون بوده است، یعنی دولت بعد از 

انجام، تازه لایحه داده که ما اصلاح کنیم.
افزایش  برای  باید  دولت  که  کرد  تاکید  وی 
شورای  مجلس  از  کشوری  بازنشستگان  حقوق 
و  نکرد  را  کار  این  که  می گرفت  مجوز  اسلامی 

حالا می خواهد اصلاح کند.
رییسه  هیات  عضو  سلیمی  علیرضا  همچنین 
مجلس در تذکری گفت: در بند )و( لایحه ای که 
از جانب دولت به مجلس ارائه شده رقم 9۰ هزار 
را  رقم  این  و  بود  شده  گنجانده  تومان  میلیارد 

مجلس تا ۱5۰ هزار میلیارد افزایش داد.
وی افزود: در حال حاضر بدهی تامین اجتماعی 
از دولت ۳2۰ هزار میلیارد تومان است، در حالی 
که  می گوید  خود  اظهارات  در  نوبخت  آقای  که 
قصد پایین آوردن این رقم را نداشته است. چرا 
رتبه  و  بازنشستگان  دولت همسان سازی حقوق 
بندی معلمان در قانون برنامه ششم را  در لایحه 
نیاورده و یا لایحه رتبه بندی معلمان اجرا نشده 
است؟ اینجا جای طرح شعارهای سیاسی نیست 
و بحث ما درخصوص بودجه کاملا کارشناسی و 

فنی است.

قالیباف در پاسخ به نوبخت: 

دولت باید برای افزایش حقوق بازنشستگان 
کشوری از مجلس مجوز می گرفت

نوبخت: 

یارانه های نقدی باید به 
موقع پرداخت شود

رئیس سازمان برنامه و بودجه تأکید کرد که حتی 
برای یک روز نمی توان پرداخت یارانه نقدی را به 

تأخیر انداخت.
به گزارش »هم قلم«، در جلسه علنی روز شنبه 
و در جریان بررسی بندی از جزئیات لایحه بودجه 
حذف  برای  پیشنهادی  درآمدی  بخش  در   ۱4۰۰
بندی از لایحه بودجه در تبصره ۱4 مطرح شد که در 
آن به دولت تنخواه داده می شد تا بتواند یارانه نقدی 
دهنوی  محسن  را  پیشنهاد  این  کند.  پرداخت  را 
نماینده تهران و عضو هیأت رئیسه مجلس بیان کرد.

محمدباقر نوبخت رئیس سازمان برنامه و بودجه 
پرداخت  گفت:  حذف  پیشنهاد  این  با  مخالفت  در 
یارانه نقدی به خانوارها در حال انجام است و واقعا 
تعدادی از شهروندان به این درآمدها بسیار وابسته 
هستند. باید یارانه نقدی در یک روز خاص در ماه 
پرداخت شود و حتی نباید یارانه نقدی با یک روز 

تأخیر پرداخت شود.
وی افزود: با توجه به اهمیت این موضوع مجوزی 
از شورای عالی هماهنگی اقتصادی با موافقت مقام 
و  اوراق  طریق  از  اینکه  تا  گرفتیم  رهبری  معظم 
همچنین استفاده از خزانه منابع لازم را کسب کرده 
تا به موقع یارانه نقدی پرداخت شود منتهی تأکید 
از مجلس گرفته  این بوده که مجوز  بر  نمایندگان 
شده و به سمت شورای دیگری برای اجازه قانونی 
دولت  بودجه گفت:  و  برنامه  رئیس سازمان  نرویم. 
های آینده بدانند دچار مشکل فراوانی می شوند که 
استفاده کنند کما  تنخواه  این مجوز  از  نتوانند  اگر 
اینکه طبق این مجوز باید دو ماه بعد تنخواه پرداخت 
شود. اگر این مجوز نباشد امکان پرداخت ها نیست. با 
این مجوز فرصتی داده می شود تا به وقت خود یارانه 

به محرومان داده شود.
به موقع  پرداخت  و  نظم  برای دادن  افزود:  وی 
می  مجلس  از  را  تنخواه  مجوز  ما  نقدی  یارانه 
بعدی  دولت  نیفتد  اتفاق  این  اگر  چون  خواهیم 

دچار مشکل می شود.
با  تلفیق   کمیسیون  عضو  مصری  عبدالرضا 
حذف  پیشنهاد  این  با  کمیسیون  مخالف  اعلام 
گفت: اگر خدایی ناکرده دولت تصمیم بگیرد یکی 
که  معناست  بدان  کند  تعطیل  را  کشور  ماه  دو 
نشده  تأمین  بنزین  فروش  از  حاصل  منابع  عملا 
دولت  اما  کرد  پرداخت  نقدی  یارانه  توان  نمی  و 
باید بتواند سر ماه حقوق مددجویان، کمیته امداد، 
رزمندگان معسر و یارانه نقدی را پرداخت کند. ما 
این  تا  دهیم  می  تنخواه  دولت  به  مصوبه  این  در 

پرداختی ها با مشکل مواجه نشود.
در نهایت نمایندگان با تصویب بند الف تبصره ۱4 
بانک مرکزی را موظف کردند که برای پرداخت به 
موقع مصارف هدفمندی، تنخواه در اختیار سازمان 

هدفمندسازی یارانه ها قرار دهد.
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یک نماینده مجلس گفت: هم مردم باید در انتخابات 
مشارکت کنند و هم گروه ها و احزاب سیاسی در این 
در  شرکت  برای  را  مردم  و  کنند  مشارکت  انتخابات 
انتخابات تشویق کنند و سخن از کنار کشیدن به میان 
نیاورند و همچنین شورای نگهبان باید مقداری مهربان 

تر با کاندیداها برخورد کند.
به گزارش »هم قلم«، علی مطهری روز پنجشنبه 
تبریک  با  رسانه،  اهالی  حضور  با  خبری  نشستی  در 
میلاد حضر امیرالمومنین)ع( اظهار کرد: هدف از این 
دعوت ضمن بررسی مسائل روز، اعلام نامزدی خود در 

انتخابات ۱4۰۰ است.
شرایط  به  توجه  با  داد:  ادامه  وی 
کشور و با توجه به تجربه و توانایی که 
در خودم احساس می کنم، لازم دیدم 

وارد این میدان بشوم.
که  طور  همان  گفت:  مطهری 
بالا  مشارکت  فرمودند  انقلاب  رهبر 
تاثیرگذاری  مساله  آینده  انتخابات  در 
است. ایشان فرمودند انتخاب اصلح در 
درجه دوم قرار می گیرد؛ هدف ما باید 
این باشد که مشارکت را در انتخابات 
بالا ببریم. درست است که مردم گلایه 
دارند،  گذشته  سال  حوادث  از  هایی 
فشارهای اقتصادی و سختی معیشت 

مردم باعث گله مندی هایی است، اما باید توجه داشت 
اگر می خواهیم شرایط کشور به لحاظ سیاست داخلی 
و خارجی بهبود پیدا کند لازم است مردم پای صندوق 

های رای بیایند و نظر خود را اعلام کنند.
وی گفت: با کنار کشیدن از صندوق های رای نه 
شود.  می  افزوده  بلکه  شود  نمی  حل  مشکلات  تنها 
هر مقدار مشارکت مردم افزون تر باشد انتخاب مردم 

واقعی تر خواهد بود.
این فعال سیاسی گفت: هم مردم باید در انتخابات 
مشارکت کنند و هم گروه ها و احزاب سیاسی در این 
در  شرکت  برای  را  مردم  و  کنند  مشارکت  انتخابات 
انتخابات تشویق کنند و سخن از کنار کشیدن به میان 
نیاورند و همچنین شورای نگهبان باید مقداری مهربان 
تر با کاندیداها برخورد کند و کسانی که قانون اساسی 
را قبول دارند و مشکلی ندارند را تایید کنند تا شور و 

نشاط خوبی بر پا شود.
مطهری یادآور شد: مشکلاتی امروز در کشور داریم؛ 
در بعضی زمینه ها موفق و در برخی زمینه ها توفیق 
نسبی و در برخی زمینه ها هم موفق نبودیم.  باید این 
کاستی ها را برطرف کنیم. باید شکاف های طبقاتی را 
کم کنیم. باید شکاف کم شود و مشکلات برطرف شود.

ادامه داد: نمونه حکومت مد نظر ما حکومت  وی 
حضرت امیر)ع( است. صحبت کردن درباره عدالت و 
ها  ساعت  تواند  می  کسی  هر  است.  آسانی  کار  حق 
درباره ضرورت عدالت صحبت کند، اما معلوم نیست 
در عمل او پایبند به عدالت و حق و انصاف باشد. خود 
ایشان می فرماید حق وسیع ترین چیزها است در مقام 
توصیف، اما در مقام انصاف دادن و عمل سخت ترین 
به حقیقت  عمل  میدان  در  توانست  اگر کسی  است. 

عمل کند می شود به حرفش اعتماد کرد.
مطهری یادآور شد: ایشان چهار سال و چند ماه در 
عمل پایبند به حرف های خود، دموکراسی و آزادی 
در  که  است  شده  گفته  ایشان  مورد  در  بودند.  بیان 

محراب عدالت شهید شد.

ابعاد  تشریح  به  نشست  این  ادامه  در  مطهری 
مختلف نوع حکومت داری حضرت علی )ع( پرداخت 
و گفت: ما یک نمونه عالی از حکومت اسلامی داریم 

و باید سعی کنیم حکومت ما هم در این حوزه باشد.
وی با اشاره به نوع رفتار حضرت علی )ع( با خوارج 
مسلحانه  رفتار  آن ها  که  زمانی  فقط  ایشان  گفت: 
داشتند با این گروه برخورد کرد و این گروه تا قبل از 
این موضوع آزادی کامل در انتقاد و بیان نظرات خود 
را داشتند. مطهری در ادامه به ضرورت عدالت ورزی 
در جامعه بر اساس ویژگی های حکومت داری حضرت 
علی )ع( پرداخت و گفت: کسی که شهوت قدرت را 
ندارد می تواند در جامعه عدالت برقرار کند. اگر کسی 
بتواند در حد امکان خودش را به این الگو نزدیک کند 

کار بزرگی کرده است.
وی گفت: من با توجه به شرایط داخلی و خارجی 
و  شوم  میدان  این  وارد  باید  کردم  احساس  کشور 
اعلام  را  انتخابات  برای  خود  نامزدی  گرفتم  تصمیم 
کنم. برای انسانی که برای انجام وظیفه به میدان آمده 
باشد شکست معنی ندارد.  هر اتفاقی بیافتد برای ما 
خوشایند است. من صرفا احساس کردم در اینجا کسی 
مثل من باید وارد شود. به خدا توکل می کنیم و هر 

چیزی که پیش آید خوب است.
با  رایزنی  درباره  پرسشی  به  پاسخ  در  مطهری 
عدم  از  پس  تایید صلاحیتش  جهت  نگهبان  شورای 
رایزنی  گفت:   ۱۳9۸ انتخابات  در  صلاحیت  احراز 
نداشتم با شورای نگهبان اما دلیلی برای رد صلاحیت 
خودم نمی بینم. هیچ تلاشی برای رایزنی نکردم. نمی 
دانم در آن دوران چه شرایطی بود اما دلیلی برای رد 

صلاحیتم نمی بینم.
تشریح  در  مطهری  گزارش،  این  اساس  بر 
دیدگاه های فرهنگی اش گفت: در حوزه فرهنگ هیچ 
وقت من به سخت گیری معتقد نبودم، اما معتقد بودم 
باید نظارتی باشد. اینکه بگویم امور فرهنگی باید رها 
باشد درست نیست، اما با سختگیری هم موافق نیستم. 
در مورد مسائلی مثل حجاب هم گفتم در درجه اول 

خود دولت باید برنامه ای برای کارکنان خودش داشته 
در  دولت  ببینند  مردم  وقتی  داد:  ادامه  وی  باشد. 
رعایت می کنند.  دارد خودشان  موضوعی حساسیت 
در مجموع مردم ما احکام اسلامی و حساسیت های 
و  کشور  کل  در  وقتی  کنند.  می  رعایت  را  فرهنگی 
نقاط دورافتاده در مجموع حجاب را رعایت می کنند، 
در مجموع رعایت حجاب در کشور قابل قبول است. در 
مورد مسائل فرهنگی هم همین طور است. به نظر من 
ما باید در مورد موسیقی سنتی خود سرمایه گذاری 
دنیا  به  را  ایران  این هنری است که  بکنیم.  بیشتری 

معرفی می کند.
برنامه  ما  افزود:  سیاسی  فعال  این 
منسجمی برای حمایت موسیقی سنتی 
نداشتیم. یا در فیلم های سینمایی این 
برای  محتوا  نظر  از  فیلم  که  نظارت 
مردم مفید باشد نداشتیم. این نظارت 
به  اعتقادی  اما  دانم  می  مفید  را  ها 
امور  کردن  سفارشی  و  گیری  سخت 
هنری ندارم. اصل بر این است که مردم 
با عقاید خود کارها را انجام دهند. مردم 
ما احکام اسلام را پذیرفته اند. همین 
حجاب را هم پذیرفته اند؛ آن طوری که 

دیگران تبلیغ می کنند نیست.
حکومت  که  همین  داد:  ادامه  وی 
ترویج فساد و فحشا نکند نود در صد کار انجام شده 

است. فرق ما با حکومت قبلی همین است.
مطهری در ارتباط با حضور جوانان در کابینه دولت 
گفت: ملاک اصلح بودن است. اینکه بگوییم حتما افراد 
باید جوان باشد آسیب زا است . باید از افراد متخصص 

استفاده کرد.
رقابت  در عرصه  بودنش  اعلام مستقل  با  مطهری 
برای جناح های سیاسی خیلی  انتخابات گفت:  های 
داد.  هر کسی که  قرار  تاکید  مورد  را  اصالت   نباید 
استفاده  ها  از  همه جناح  باید  باشد  انتخابات  پیروز 
همه  در  متدین  و  متخصص  افراد  همه  از  باید  کند. 
این  ما  های  کاستی  از  یکی  شود.  استفاده  ها  جناح 
بوده که هر گروهی که آمده دوستان خودش را آورده 
و رقبا را بیرون کرده است. هر کسی که پیروز شود 
اگر بخواهد کشور رو به پیشرفت برود باید از نیروهای 
متخصص و با تقوا استفاده کند. بر این دو شرط تاکید 
دارم. خیلی از افراد متخصص و باتقوا و صالح و اصلح 
مناعت طبعی دارند و اصلا درخواست پست نمی کنند 

باید رفت این افراد را پیدا کرد.
اساس  بر  ها  پست  حاضر  حال  در  داد:  ادامه  وی 
آشنایی ها تقسیم می شود. باید گروهی باشد که این 
زیاد  تقوا  با  متخصص  افراد  ما  کنند.  کشف  را  افراد 
داریم. هیچ تاکیدی بر مذاهب و قومیت و جنسیتی هم 
نباید باشد. از هر قوم و مذهب و جنسیتی فرد اصلح 
بود باید استفاده کنیم.  برای وزارتی می بینیم فردی 
بالاتر از بقیه است سنی است یا خانمی اصلح است از 
نظر تخصص و تقوا باید از همان ها استفاده شود. از هر 
گروهی اصولگرا و اصلاح طلب باید استفاده شود. در 
مورد انتخابات قبل معتقد بودم کسانی که 24 میلیون 
به روحانی رای دادند در کابینه حق دارند اما آن ۱4 
میلیون رای به رئیسی هم هستند. من به روحانی پیام 
تا  از قالیباف به عنوان معاون اول استفاده کند  دادم 
انتخابات  پیروز  کسی  هر  بگیرد.  شکل  ائتلاف  نوعی 

باشد حتما باید از همه گروه ها استفاده کند.

علی مطهری پس از اعلام کاندیداتوری:

کنار کشیدن از صندوق رای، مشکلات را حل نمی کند

علی مطهری اعلام کاندیداتوری کرد
علی مطهری برای انتخابات ریاست جمهوری ۱4۰۰ اعلام کاندیداتوری کرد.

ببه گزارش »هم قلم«، علی مطهری نماینده سابق مجلس، برای حضور در رقابت 
های انتخاباتی ریاست جمهوری ۱4۰۰ اعلام کاندیداتوری کرد.

پیش از این سردار دهقان وزیر سابق دفاع و مصطفی کواکبیان دبیرکل حزب مردم 
سالاری نیز از جمله افرادی هستند که رسما اعلام کاندیداتوری کرده اند. همچنین از 
افرادی مانند محمدباقر قالیباف رییس مجلس شورای اسلامی و ابراهیم رییسی رییس 
قوه قضاییه، محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه، آذری جهرمی وزیر ارتباطات ، سعید 

محمد فرمانده قرارگاه خاتم الانبیا  و ... به عنوان کاندیداهای احتمالی یاد می شود.
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پس  از رونمایی از دو سایت 5G همراه اول در مشهد، 
سومین سایت این اپراتور در تهران رونمایی شد.

به گزارش »هم قلم«، آئین رونمایی از سایت جدید 
5G همراه اول، درتهران برگزار شد. همراه اول ورود به 
فناوری 5G را از سال ۱۳95 آغاز کرده و با استفاده از 
توان داخلی شامل تیم های فنی اپراتور و شرکت های 
پیش  را  فناوری  این  کردن  بومی  فرایند  داخلی 
جاری،  سال  اسفندماه   4 این،  از  پیش  است.  برده 
مشهد  از  نقطه  دو  در  اول  همراه   5G سایت های 
مقدس به صورت Outdoor رونمایی شد و در مدار 

سرویس دهی قرار گرفت.
در مراسم رونمایی از سومین سایت 5G همراه اول 
سرعت ۳.66 گیگابیت بر ثانیه در حضور کارشناسان  
واصحاب رسانه ثبت شد، پیش ازشروع مراسم سرعت 
۳.۸ گیگابیت بر ثانیه در حضور تعدادی از خبرنگاران 

ثبت شده بود.
محمدجواد آذری جهرمی -وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات- سال گذشته درباره اینترنت نسل پنج  گفته 
بود مقدمات پیاده سازی 5G در ایران انجام شده است 
ارائه خدمات  و   5G نسخه  اولین  کردن  اجرایی  از  و 
اینترنت نسل 5 به عنوان یک مطالبه جدی و نیازمندی 
کسب وکارها در کشور خبر داده بود. او همچنین با بیان 
اینکه تا آخر اسفندماه سال جاری، اینترنت نسل پنجم 
برای کاربران خانگی به صورت نقطه ای فعال می شود، 
گفته بود: تصمیم داریم تا پایان دولت سایت های فعلی 
را به اینترنت نسل پنجم مجهز کنیم و آن را به صورت 

نقطه ای برای اینترنت خانگی ارتقا بدهیم.
در راستای راه اندازی سایت های 5G در ایران، همراه 
این   5G راه اندازی  و  تجاری سازی  اجرای  از  نیز  اول 
اپراتور خبر داد. بدین ترتیب در شب میلاد امام جواد 
نوآوری  کارخانه  همچنین  و  رضوی  مطهر  حرم  )ع(، 
مشهد، تحت پوشش تلفن همراه نسل پنجم و اینترنت 
پرسرعت 5G همراه اول قرار گرفت تا مشترکین همراه 

اول در مشهد نیز از این فناوری برخودار شوند.
همراه   5G سایت  سومین  از  رونمایی  مراسم  در 
اول،  مهدی اخوان بهابادی- مدیرعامل این اپراتور، بیان 
در کشور  اینترنت  کرونا مصرف  دلیل شیوع  به  کرد: 
مختلف  برای شرکت های  کرونا  معمولا  برابر شد،  دو 
در  اما  بود،   کاری  فشار  کاهش  و  دورکاری  با  مقارن 
مجموعه اپراتورها دقیقا برعکس است زیرا مردم به این 
تکنولوژی نیاز داشتند و در این مدت، شاید جزو معدود 
روی  کاری  فشار  که  بودیم  کشور  در  مجموعه هایی 

همکارانمان بیش از ایام عادی بود.

که  مجموعه ای  هر  کرونا  ایام  در  داد:  ادامه  وی 
در داخل کشور قصد ارائه خدمت به مردم را داشت، 
این مهم  به  ارتباطی کشور  امکانات حوزه  با  توانست 
دست پیدا کند. افزایش تقاضا از سمت کاربران ما را 
ناگزیر به استفاده از نسل جدید تکنولوژی ها می کند، 
سال  برابر  چندین  جاری  سال  در  ما  دیتاسنترهای 
این  و  کردند  تزریق  داخل شبکه  به  ترافیک  گذشته 

موضوعی بود که کمتر شاهد آن بودیم.
مدیرعامل اپراتور همراه اول با اشاره به فعالیت شبکه 
بیان کرد: در حال حاضر  دانش آموزی شاد در کشور 
میزبانی »شاد« به صورت کامل در دیتاسنترهای همراه 
اول انجام می شود. این شبکه سال گذشته در کشور 
ما وجود نداشت و در عرض چند ماه شکل گرفت و 
توانست کاربران بسیار زیادی را جذب کند. همچنین 
بزرگ ترین نیروگاه حوزه فضای مجازی که اکنون در 
قالب دیتاسنترهایی که ترافیک قابل توجهی را به شبکه 

ارتباطی تزریق می کند، در مجموعه ما وجود دارد.
اخوان بهابادی با بیان اینکه تمرکز ما بر ارائه خدمت 
بر کاربران است، افزود: ما تا جایی که امکان داشت از 
نسل چهارم ارتباطات استفاده کردیم، اما اکنون به نسل 
پنجم ارتباطات نیاز داریم؛ دو سایت نخست خود را در 
مشهد مقدس افتتاح کردیم و از امروز بهره برداری از 
اینترنت نسل پنج را در تهران آغاز خواهیم کرد. تا قبل از 
پایان سال علاوه بر تعدادی سایت در تهران، در اصفهان، 
شیراز، اهواز و تبریز هم سایت های خود را برای ارائه 

خدمت واقعی به کاربران و مشترکان آماده می کنیم.
وی با بیان اینکه این اپراتور امروز توانسته با راه اندازی 
سایت 5G، سرعت ۳.۸ گیگابیت برثانیه را هم تست 
بگیرد، اظهار کرد: امیدواریم این  سرعت بالای اتصال 
تعداد  البته  بدهد،  پاسخ  کشور  تقاضاهای  به  بتواند 
دستگاه هایی که بتوانند اینترنت نسل پنجم را پشتیبانی 
کنند، کم است اما این موضوع به سرعت در کشور حل 
می شود و مردم می توانند با استفاده از ابزار مناسب به 

شبکه متصل شوند.

5G همراه اول در تهران راه اندازی شد کارآزمایی بالینی واکسن
 رازی کوو پارس آغاز شد

کشاورزی  جهاد  وزیر 
گفت: پلتفرم واکسن رازی 
کوو پارس به نوعی طراحی 
جهش های  با  که  شده 
بیماری کووید-۱9، قابلیت 
بازطراحی دارد و می تواند 

با نوع جدید وارد بازار شود.
به گزارش »هم قلم« به نقل از پایگاه اطلاع رسانی 
جهاد  وزیر  خاوازی  کاظم  کشاورزی،  جهاد  وزارت 
واکسن  بالینی  کارآزمایی  آغاز  مراسم  در  کشاورزی 
اکرم  بیمارستان حضرت رسول  در  پارس  کوو  رازی 
)س( تهران با بیان این که امروز شاهد یک اتفاق بسیار 
بزرگ هستیم، اظهار کرد: برای این واکسن حدود یک 
سال زحمت کشیده شده است و امروز وارد فاز آزمایش 

بالینی می شود.
وی افزود: با بروز علائم بیماری کرونا مانند تمام 
بیماری های عفونی که در کشور رایج می شد، موسسه 
درمان  بخش  به  واکسن  تولید  با  تا  آماده شد  رازی 
کمک کند. خاوازی تصریح کرد: من در زمان شیوع 
این ویروس در کشور، رئیس سازمان تحقیقات، آموزش 
و ترویج کشاورزی بودم که سازمان بسیار بزرگی است 
و بالغ بر 2۰ موسسه شبیه به موسسه رازی و 2 هزار 
نفر عضو هیئت علمی دارد. وی افزود: ویروس شناسان 
مأنوس با حشرات، گیاهان و فعال در حیطه پزشکی را 
جمع آوری کردیم تا بتوانیم این موضوع را مورد بررسی 

قرار دهیم که به تیم فعلی رازی رسیدیم.
وزیر جهاد کشاورزی تأکید کرد: از اسفند تا اواخر 
از دزسنجی و  انجام شد، پس  فروردین کار طراحی 
آزمایشات فرمولاسیون، کار با 5۰۰ حیوان از جمله 

موش، میمون، خرگوش و همستر آغاز شد.
وی افزود: به لحاظ تست پیش بالینی کار قوی انجام 
شد، تیم دامپزشکی قوی کار کالبدشکافی را انجام داد و 
پس از انجام کار، پرونده به وزارت بهداشت ارسال شد.

برای  بهداشت  وزیر  زحمات  از  تشکر  با  خاوازی 
حمایت از تیم موسسه رازی عنوان کرد: دکتر نمکی 
لحظه به لحظه مدارک را بررسی کرد و گواهی های ورود 
به آزمایشات بالینی و تاییدیه آزمایش های پیش بالینی 
را انجام داد که به خاطراین حمایت ها از ایشان تشکر 
می کنم.وی با بیان این که تمام مردم ایران از بدو تولد 
تاکنون از واکسن های موسسه رازی استفاده کرده اند، 
رازی  واکسن  برای  انتخابی  پلتفرم  کرد:  خاطرنشان 
کوو پارس توسط بهترین واکسن سازها در دنیا انتخاب 
شده است. وزیر جهاد کشاورزی با اشاره به این که این 
واکنش ویروس مرده را وارد بدن نمی کند، اذعان کرد: 
میزان دز تزریق این واکسن 2.2 میلی لیتر بوده که 

بسیار کم است.
وی افزود: ما تنها به واکسیناسیون فکر نکردیم و 
نوع استنشاقی این واکسن، زنجیره انتقال بیماری را 
قطع می کند که کار علمی این نوع واکسن هنوز در دنیا 

به اتمام نرسیده است.
خاوازی تأکید کرد: عبور از فاز یک تزریق واکسن 
محسوب  بزرگ  ملی  دستاورد  یک  پارس،  کوو 
می شود.وزیر جهاد کشاورزی عنوان کرد: دنیا گرفتار 
واکسیناسیون انواع بیماری ها است اما این واکسن با 
واکسن های دیگر تزریق شده تداخل ندارد و مشکلی 
پلتفرم  این  کرد:  خاطرنشان  نمی کند.خاوازی  ایجاد 
بیماری  جهش های  با  که  شده  طراحی  نوعی  به 
با نوع  کووید-۱9، قابلیت بازطراحی دارد و می تواند 

جدید وارد بازار شود.

وزارت راه برای سفرهای نوروزی تابع ستاد ملی مبارزه با کرونا است
وزیر راه و شهرسازی گفت: برای سفرهای نوروزی 

تابع تصمیمات ستاد ملی مبارزه با کرونا هستیم.
به گزارش »هم قلم« به نقل از پایگاه اطلاع رسانی 
در  اسلامی  محمد  دریانوردی،  و  بنادر  سازمان 
میان  مشترک  همکاری  تفاهم نامه  امضای  حاشیه 
و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  وزارت  و  راه  وزارت 
در  دریایی  گردشگری  توسعه  برای  دستی  صنایع 
این که  به  توجه  با  کرد:  تصریح  خبرنگاران،  جمع 
مردم  همه  به  متعلق  و  انفال  جزو  دریا  و  ساحل 
است  مجاز  سواحل  در  مستحدثاتی  ایجاد  است، 
و  باشد و ساخت  تعریف شده  قانون  به موجب  که 
ساز پروژه های تفریحی در این مناطق باید با رعایت 

ضوابط و مقررات انجام شود. 
و  ضوابط  چارچوب ها،  امروز  کرد:  تصریح  وی 

و  امضا  تفاهم نامه،  این  قالب  در  طرفین  تعهدات 
مبادله شد تا سنگ بنایی برای آینده ای روشن باشد 
و  انفال  به  و مرج و دست اندازی  از هرج  بتوانیم  و 
تصرفات غیرقانونی در ساحل به بهانه های گوناگون 
و  کنیم  جلوگیری  قاطعانه  مردم  حقوق  تضییع  و 
سالم  تفریحات  از  که  کنیم  پایه گذاری  را  رویه ای 
دریایی استفاده شود تا در سایه آن شاهد شکوفایی 

اقتصادی و اشتغالزایی باشیم.
این  برنامه  در خصوص  سوالی  به  پاسخ  در  وی 
بحث  در  افزود:  نوروزی  سفرهای  برای  وزارتخانه 
کرونا  ملی  ستاد  تصمیمات  تابع  ما  مسافرت ها 
را  بهداشتی  پروتکل های  داریم  وظیفه  و  هستیم 
برای  مصوبه ای  که  مادامی  بنابراین  کنیم؛  رعایت 
ایام نوروز ابلاغ نشود، ما هیچ تصمیمی نمی گیریم.
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اولین پلت فرم خودرو متعلق به قطعه سازان کشور 
طراحی می شود و تولید انبوه خودروی سدان بر روی این 

پلت فرم سال ۱4۰۱ آغاز خواهد شد.
به گزارش »هم قلم«، در نشست مشورتی 55 شرکت 
قطعه ساز ، جمعی از مقامات وزارت صنعت و تعاون نیز 
حضور داشتند و در رابطه با چشم انداز صنعت خودرو 
ایران و ضرورت حضور موثر بخش خصوصی بحث و گفت 

و گو کردند.
نام  با  محصول  خانواده  این  پلتفرم  طراحی  در 
 NSF و MQB پلت فرم های روز دنیا مانند ،YSF1
 HearTect سیتروئن،   - پژو   PF1،واگن فولکس 
سوزوکی و SA هیوندای مورد بررسی و مطالعه قرار 
از  یکی  رده  در  پروژه  این  است. در عین حال  گرفته 
9 مگاپروژه وزارت صمت و تعاون در سال ۱4۰۰ قرار 
گرفته و قرار است با مشارکت قطعه سازان بزرگ بخش 
خصوصی به مرحله تولید برسد. یکه فلاح، رییس هیات 
مدیره گروه صنعتی چکاد در این جلسه مشورتی گفت: 
مراحل اجرایی تولید نسخه سدان پلتفرم YSF1 آغاز 
لیست  پروژه در  قرار گرفتن  به  توجه  با  و  شده است 
مگاپروژه های تولید داخل، ساخت پروتوتایپ ها برای 
انجام تست های فنی و دریافت استانداردها سال ۱4۰۰ 

آغاز خواهد شد.
وی با اعلام  اینکه طراحی این پلتفرم کامل خودرو 
برای اولین بار در کشور توسط بخش خصوصی صورت 
گرفته است، گفت: در حال فراهم سازی امکانات فنی و 

مالی برای تولید هستیم.
یکه فلاح گفت: دوران بسیاری از کسب و کارها که 
به صورت انحصاری در کشور فعالیت می کردند به سر 
آمده  درحالی که پیش از این غیرممکن به نظر می رسید 
و امروز شاهد آن هستیم که صنایع موتورسیکلت سازی، 
ماشین  پتروشیمی،  عمومی،  پیمانکاران  بیمه،  و  بانک 
سازی و ... بخش خصوصی به صورت رقابتی وارد عمل 

شده و حالا نوبت صنعت خودرو رسیده است.
مراحل  همه  موجود،  های  رویه  برخلاف  افزود:  وی 
طراحی پلتفرم با مشاوره و همراهی قطعه سازان صورت 
گرفته و از این پس نیز در همه بخش های تولید خودرو 

مبتنی بر همکاری جمعی به کار ادامه خواهیم داد.
یکه فلاح با اشاره به بحران مالی در صنعت خودرو 
گفت: توسعه صنعت خودرو مبتنی بر واردات و مونتاژ 
در سال های اخیر توسعه یافته و قطعه سازان باید برای 
اینکه از بازار سهم داشته باشند پلتفرم خود را ایجاد و 
تولید کنند. ما نیز آماده همه نوع مشارکت با سایر قطعه 

سازان هستیم.

دخالت دولتی بزرگترین تهدید صنعت خودرو و 
قطعه سازی است

در ادامه آرش محبی نژاد دبیر انجمن صنایع همگن 
قطعه سازی نیز گفت: دولت با سهام ۱۳ درصدی و ۱5 
درصد کل تصدی گری و نقدینگی صنعت خودرو را در 
اختیار گرفته و دخالت دولتی بزرگترین تهدید صنعت 

خودرو و قطعه سازی است.
و  به کسب  رساندن  آسیب  و  مقابله  همچنین  وی 
کارهایی که بزرگ می شوند را یکی از تهدیدات در فضای 
کسب و کار ایران دانست و گفت: تهدید دیگر برای تولید 
پلتفرم داخلی صنعت قطعه سازی این است که  با حذف 
سد تحریم، دلارهای نفتی و غیرنفتی و سایر موارد را، 
چین و دیگر کشورها برای ما کارت به کارت نمی کنند و  
سیل پشت سد با کالا به کشور سرازیر می شود. در عین 
حال تجربه هم ثابت کرده که وقتی کار دولت گیر است 
دست به سوی توان داخلی دراز می کند و بعد که مشکل 

حل می شود دست تولیدکننده زیر ساطور می ماند.
محبی نژاد با بیان اینکه متقابلا با حذف تحریم ها، 
وارد  بخش خصوصی  با  دهند  می  ترجیح  ها  خارجی 
همکاری و مذاکره شوند، افزود: منابع انسانی و دانش فنی  
تجربه  5۰ سال خودروسازی و زنجیره تامین با  ۱2۰۰ 
قطعه ساز از مهمترین فرصت ها برای تولید خودرو توسط 

قطعه سازان بخش خصوصی است.
دبیر انجمن صنایع همگن قطعه سازی با اشاره به بی 
ثباتی تصمیم گیری ها و نبود اسناد بالادستی الزام آور، 
تأکید کرد: باید ضمانت های قطعی از دولت طوری گرفته 
شود که در صورت سرمایه گذاری برای تولید پلتفرم ایرانی 
YSF1  ماجرای خلف وعده دولت و آسیب رسیدن به 

سرمایه گذاران در بخش تلفن همراه تکرار نشود.
 در این جلسه همچنین مدیر تیم طراحی این پلتفرم 
پلتفرم طراحی شده،  این  با تشریح مراحل و جزییات 
گفت: ما نمونه پلتفرم کامل طراحی شده با اصول طراحی 
پلتفرم خودرو در ایران نداشته ایم و این خودرو به گونه 
ای طراحی شده است که توان رقابت در داخل و خارج 
کشور را دارد. وی افزود: یکی از اولویت ها در طراحی این 
پلتفرم کاهش حجم سرمایه گذاری و استفاده از ظرفیت 
های موجود در صنعت قطعه سازی کشور بوده و این 
موضوع از طریق مشاوره دایمی با تامین کنندگان داخلی 

میسر شده است.
وی گفت: در طراحی این پلتفرم بیش از 6۰ متخصص 
داخلی حضور داشته اند و پلتفرم طراحی شده بر اساس 
امکانات  و  کشور  صنعتی  های  ظرفیت  و  بازار  مطالعه 

موجود صنعت قطعه سازی طراحی شده است.
وی ادامه داد: این پلتفرم بر اساس زمان بندی صورت 
گرفته در مرحله ساخت پروتوتایپ قرار داشته و پیش 
بینی می شود سال ۱4۰۱ تولید انبوه نسخه سدان آن 
آغاز شود.همچنین حسن شجاعی علی آبادی نایب رییس 
کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی در این مراسم 
گفت: آینده خوبی پیش روی این صنعت قرار دارد و همه 
نهادها و دست اندرکاران اجرایی کشور باید برای ارتقای 

تولید داخل تلاش کنیم.
وی با اشاره به تلاش نیروهای جوان و دانشگاهی کشور 
گفت: با کمک و همراهی، بسیاری از پروژه های بزرگ 
در کشور قابل اجرا است و در صورت همکاری صنعت 
و دانشگاه بسیاری از نیازهای کشور در داخل قابل حل 

شدن است.

تولید خودروی سدان تا سال 1401

وام اجاره تا پایان اسفند تمدید شد
متقاضیان  کرد  اعلام  شهرسازی  و  راه  وزارت 
اسفندماه  پایان  تا  مسکن  ودیعه  کمک  تسهیلات 
فرصت دارند وام خود را دریافت کنند و امکان تمدید 
پایان بهمن ماه  این  از  این زمان وجود ندارد؛ پیش 

آخرین مهلت اعلام شده بود که تمدید شده است.
به گزارش »هم قلم«، به دنبال مصوبه ستاد ملی 
کرونا برای پرداخت وام اجاره به مستاجران ۸2۸ هزار 
نفر از متقاضیان واجد شرایط شناخته شدند که ۳۰2 
هزار نفر نسبت به دریافت وام اقدام و 2۳۰ هزار نفر 
 ۱2 تا  که   دادند  پرونده  تشکیل  عامل  بانکهای  در 
دریافت کرده  را  اجاره  وام  نفر  هزار  ماه ۱9۱  بهمن 
اند. با توجه به طولانی شدن فرآیند تشکیل پرونده 
 ۱۳99 ماه  بهمن  پایان  بانکها  در  متقاضیان  بعضی 
مهلت دریافت وام اعلام شد که تا انتهای سال جاری 

تمدید شده است.
بر اساس اعلام معاون دفتر اقتصاد مسکن وزارت 
راه و شهرسازی، بارها زمان پرداخت وام ودیعه مسکن 
که  متقاضیانی  است  این  انتظار  است.  شده  تمدید 
و  مراجعه  زمان  مدت  این  در  دادند  پرونده  تشکیل 
تمدید  به  نیازی  تا  کنند  دریافت  را  خود  تسهیلات 

مجدد نباشد. کما اینکه امکان تمدید نیست و بانک ها 
ازاین نظر مشکلاتی را دارند.

برای  دولت  گیری  تصمیم  احتمال  از  البته  او 
تصویب وام جدید اجاره در سال ۱4۰۰ خبر داده و 
گفته است: اینکه ثبت نام جدیدی برای سال ۱4۰۰ 
منابع  و  دولت  تصمیم گیری  به  منوط  باشیم  داشته 
پایان  برای  مسکن  ودیعه  وام  پرونده  است.  موجود 
اسفندماه بسته می شود و برای سال جدید تصمیمات 

در سال جدید اخذ خواهد شد.
او افزود: متقاضیانی که تشکیل پرونده دادند حائز 
شرایط دریافت وام هستند. اما از نظر سیستم بانکی 
نیز باید بررسی های لازم انجام شود تا متقاضیان از 
نظر دریافت تسهیلات از نظر قوانین و مقررات مشکلی 

نداشته باشند.
تسهیلات مرابحه خرید کالا و خدمات یا همان وام 
کمک ودیعه اجاره به میزان 5۰، ۳۰ و ۱5 میلیون 
تومان، از اوایل مردادماه در ستاد ملی مقابله با کرونا 
به تصویب رسید. سود این تسهیلات ۱۳ درصد است. 
نحوه بازپرداخت آن بدین صورت است که در روش 
اول، گیرندگان وام )مستأجران( می توانند تسهیلات 

را ماهانه  را یک ساله دریافت کنند و صرفا سود آن 
بپردازند و در پایان سال، اصل آن را پرداخت کنند.  
ساله  سه  را  وام  می توانند  متقاضیان  دوم،  روش  در 
دریافت کنند و در مدت ۳6 ماه اصل و فرع آن را به 
بانک بپردازند. مستاجران در تهران ماهانه 54۰ هزار 
شهرها  سایر  و  تومان  هزار   ۳2۰ کلانشهرها  تومان، 

۱6۰ هزار تومان پرداخت خواهند کرد.
با توجه به مشکلات ایجاد شده برای خانوارها در 
شیوع  از  ناشی  کشور  بهداشتی  و  اقتصادی  شرایط 
ویروس کرونا و اجرای بند ۳ مصوبات پنجاه و یکمین 
جلسه ستاد ملی مدیریت کرونا در تاریخ ۱۳ دی ماه، 
مهلت پرداخت تسهیلات ودیعه مسکن   ابتدا تا پایان 

بهمن و سپس پایان اسفندماه تمدید شد.
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اصلی ترین  از  یکی  گفت:  نیرو  وزیر 
سازوکارهای  توسعه  و  حفظ  الزامات 
صحیح آن است که ما از عادت رج زدن 

در کارها فاصله بگیریم.
به گزارش »هم قلم«، رضا اردکانیان، 
وزیر نیرو در آئین رونمایی از ۳5 طرح 
ساز و کاری صنعت آب و برق در قالب 

هفته چهل و سوم پویش »#هرهفته-الف-ب-ایران« 
اظهار داشت:  برگزار شد،  اسفند سال جاری  که ۱۰ 
می شود،  رونمایی  سازوکاری  عنوان  با  که  طرح هایی 
صفحه جدیدی را پیش روی ما و همکاران آتی ما در 
این عرصه و دیگر عرصه های خدمتگزاری به مردم این 

سرزمین می گشاید.
اردکانیان با اشاره به اینکه به روزی خواهیم رسید که 
طرح های عمده ساخت و سازی آن گونه که باید و شاید 
با مدیریت و نظارت عالی دولت و سازمان های دولتی 
توسط بخش خصوصی به طور کامل طراحی، اجرا و 
عرضه خواهد شد، گفت: جایگاه ما و وزارت نیرو به 
عنوان سازمان دولت، جایگاه تنظیم گری، نظارت و البته 
تدوین و به هنگام کردن سازوکارها در جهت تسهیل 
اجرای طرح های ساخت و سازی، کاهش هزینه  اجرای 
طرح های ساخت و سازی، بکارگیری بهترین فناوری ها 
و  کوتاه کردن مسیرهای خدمت رسانی به مردم خواهد 
بود و در آن روز اصلی ترین کار خود را به عنوان کارگزار 

دولت در عرصه ساز و کارها خواهیم دید.
گونه ای  به  بایستی  اینکه  بیان  ضمن  نیرو  وزیر 
کار عرضه و تبدیل به یک حافظه در دسترس برای 
مدیران و همکاران آتی شود که جزو لاینفک زندگی 
کاری ما قرار گیرد، تاکید کرد: در هفته های پایانی سال 
نزدیک  ایستگاه های آخر خود  به  امسال  پویش   ،99
می شود و در هفته های پیش رو برنامه اختتامیه پویش 
همزمان با مجموع دیگری از طرح های تعهد شده که به 

بهره برداری خواهد رسید، برگزار می شود.
عضو کابینه دولت دوازدهم با اشاره به اینکه ما تعهد 
داشتیم که حدود 5۰ طرح ساز و کاری به همراه حدود 
2۰۰ طرح ساخت و سازی، در مجموع 25۰ طرح مهم 
این عرصه را به مدار بهره برداری بیاوریم، اظهار داشت: 
با احتساب ۳5 طرح ساز و کاری که رونمایی  امروز 
خواهد شد، در مجموع 5۳ طرح ساز و کاری تاکنون به  

بهره برداری رسیده است.

عمده  اینکه  تشریح  در  نیرو  وزیر 
آنها  از  امروز  و کاری که  طرح های ساز 
اختیارات  اتکای  به  می شود  رونمایی 
قانونی و بازارهای موجود ولی به واسطه 
یک تغییر نگاه شکل گرفته است، ادامه 
داد: در عین حالی که پروژه های ساخت و 
سازی نظیر طرح های تامین و عرضه آب 
و برق و جمع آوری،  تصفیه و استفاده مجدد از فاضلاب 
تصفیه شده، جایگاه مهمی در تامین آسایش و امنیت 
خاطر مردم،  رفاه، توسعه و عمران کشور دارند امروز 
روز مهمی در تقویم فعالیت های وزارت نیرو در دولت 

دوازدهم است.
وی در توضیح این نکته که عمده طرح های ساز و 
کاری که از آنها رونمایی می شود به اتکای اختیارات 
قانونی و بازارهای موجود ولی به واسطه یک تغییر نگاه 
شکل گرفته است، گفت: تحول بزرگی در گردشگری 
آبی کشور آغاز شده و در آینده نزدیک طرح های آن 

یکی پس از دیگری افتتاح خواهد شد.
اردکانیان با اشاره به اهمیت بهره برداری از طرح های 
ساز و کاری گفت: این عرصه تعیین کننده ای است و 
اصلی ترین  از  یکی  دارد.  الزاماتی  آن  توسعه  و  حفظ 
الزامات این عرصه آن است که ما از عادت رج زدن در 

کارها فاصله بگیریم.
این مقام مسئول در تشریح عبارت »رج زدن« در 
فعالیت های حکمرانی گفت: هم نسل های ما می دانند، 
زمانی معلم ها برای کاهش شیطنت دانش آموزان در 
خانه از مشق های سنگین استفاده می کردند، ما نیز به 
جای نوشتن جمله به جمله سرمشق ها، از بالا به پایین 
شروع به نوشتن کلمه می کردیم و رج می زدیم. این کار 
باعث کاهش کیفیت خوشنویسی و همچنین ناتوانی در 

فهم سرمشق داده شده می شد.
از  بالایی  با سطح  مواجهه  به  پایان  در  نیرو  وزیر 
مطالبات اجتماعی برای اصلاح روال ها و رویه ها اشاره 
کرد و افزود: باید خود را از یک سری کارها خلاص کنیم 
که این مستلزم واگذاری اموری است که دیگران هم 
در سلسله مراتب سازمانی می توانند آن را انجام دهند. 
موظفیم سیستم های نظارتی خود را به هنگام، فعال و 
کارآمد کنیم تا اطمینان از صحت انجام امور مستلزم 
آن نباشد که همه اختیارات پیش خود ما بماند. در این 

صورت رج زدن ادامه پیدا خواهد کرد.

افتتاح 53 پروژه سازوکاری وزارت نیرو

آماده سازی سد کرج و طالقان برای سیلاب های احتمالی فروردین

چگونگی صدور چک چند امضایی 
در قانون جدید

مدیر اداره نظام های پرداخت بانک مرکزی ضمن تشریح 
چگونگی صدور چک چند امضایی در قانون جدید، گفت: در 
قانون جدید چک برای هر فرد به منظور صدور چک یک 
سقف اعتباری تعیین شده است و مجموع مبلغ چک هایی 
که فرد در بازه یک ساله صدور می کند، نباید بیشتر از سقف 

اعتباری آن شخص باشد.
به گزارش »هم قلم«، محمد بیگی در برنامه تلویزیونی 
درباره قانون جدید چک گفت: از ابتدای سال آینده چک هایی 
که در اختیار مردم قرار می گیرد، ظاهر و رنگ آن ها تغییر 
می کند که دلیل این تغییرات این است تا مردم چک های 
دهند.  تشخیص  و  تمیز  قدیمی  چک های  از  را  جدید 
چک های جدید دارای سه ویژگی چون رنگ بنفش، داشتن 
عبارت »کارسازی و نقل و انتقال چک بدون ثبت در سامانه 
صیاد امکان پذیر نخواهد بود« و اعتبار سه ساله هستند. وی 
افزود: صادرکننده چک باید چک خود را در سامانه صیاد 
ثبت کند که برای این امر از روش های مختلفی می تواند 
استفاده کند که یکی از این روش ها مراجعه به درگاه ها بانکی 
است که چک را به آن ها داده است تا بتواند چک را ثبت 
کند. در حال حاضر بیش از 5 اپلیکیشن پرداخت در این 
زمینه آماده شده اند که صادرکنندگان می توانند با مراجعه 
به تارنمای شرکت شاپرک از این اپلیکیشن ها آگاه شوند تا 

چک خود را از این طریق ثبت کنند.
داد:  ادامه  بانک مرکزی  پرداخت  نظام های  اداره  مدیر 
چک های فعلی می توانند در سامانه صیاد ثبت شوند. اما 
اجباری در این زمینه وجود ندارد و با ثبت نکردن آن در 
این سامانه مشکلی ایجاد نمی شود. کسانی که از ابتدای سال 
جدید درخواست دسته چک کنند، بانک ها باید چک های 
جدید را در اختیار این افراد قرار دهند و صادرکننده نیز 
باید چک را در صیاد ثبت کند زیرا، بدون این امر چک 

نقد نمی شود.
در ادامه محمد بیگی بیان کرد که قانون جدید چک 
برای  را  اگر فردی چکی  تا  بانک ها را موظف کرده است 
وصول به شعبه آورد، اطلاعات مندرج در آن را با اطلاعات 
در  و  بدهند  مطابقت  صیاد  سامانه  در  از چک  ثبت شده 

صورت مغایرت اجازه وصول آن را ندهند.
با  این که دریافت کنندگان چک می توانند  بیان  با  وی 
شناسه ۱6 رقمی درج شده بر روی چک اطلاعات آن را در 
صیاد بررسی کنند، گفت: پیش از این چک یک موجودیت 
منفعل بود اما با قانون جدید چک، موجودیت فعال شده 
بر آن نظارت  است و اطلاعات آن در صیاد ثبت شده و 
می شود که بیانگر این است که چک از اعتبار نسبی برخوردار 
است. مدیر اداره نظام های پرداخت بانک مرکزی ادامه داد: 
برای صدور چک چند امضایی نیز باید اشخاص حقوقی که 
پیش از این چک را امضاء می کردند، اطلاعات را در سامانه 
صیاد ثبت و چک را صادر کنند. محمد بیگی با بیان این که 
در قانون جدید برای هر شخص یک سقف اعتباری در جهت 
صدور چک تعیین شده است، گفت: زمانی که فردی چکی 
را صادر می کند، از سقف اعتباری تعیین شده برای آن فرد 
کاسته و پس از وصول، آن مبلغ مجددا به سقف اعتباری 
آن فرد افزوده می شود. وی با تاکید بر این که مجموع مبلغ 
چک نباید بیش از سقف اعتباری تعیین شده باشد، افزود: در 
فاز اول که ۳ تا 6 ماه است. دوره سقف اعتباری تعیین شده 
برای هر فرد یک ساله است و افراد می توانند با مراجعه به 
بانک و یا شرکت هایی که امتیاز اعتباری افراد را رتبه سنجی 

می کنند، امتیاز اعتباری خود را افزایش دهند.
داد:  ادامه  بانک مرکزی  پرداخت  نظام های  اداره  مدیر 
کسانی که برای بار اول درخواست دسته چک می دهند، 
چک موردی برای آن ها صادر می شود و صدور چک برای 

آن ها سقف اعتباری ندارد.

اقتـصادی

با  گفت:  البرز  منطقه ای  آب  شرکت  مدیرعامل 
توجه به شرایط موجود در خصوص دو سد امیرکبیر و 
طالقان برای فصل گرم سال آینده نگرانی وجود ندارد.

گفت  در  نجفیان  داوود  قلم«،  »هم  گزارش  به 
ایسنا، در خصوص آخرین وضعیت دو سد  با  و گو 
آمار  آخرین  طبق  گفت:  طالقان،  و  امیرکبیر)کرج( 
در حال حاضر سد کرج از ۱۷9 میلیون مترمکعب 
ظرفیت، 9۷ میلیون مترمکعب ذخیره آب دارد و ۸2 
میلیون مترمکعب از ظرفیت آن خالی است؛ این نشان 
می دهد که در حال حاضر ذخیره سد کرج نسبت به 
مدت مشابه سال گذشته دو میلیون مترمکعب یعنی 

حدود یک درصد بیشتر است.
نجفیان افزود: از 42۰ میلیون مترمکعب ذخیره 
سد طالقان هم در حال حاضر 266 میلیون مترمکعب 
پر است. این رقم در مدت مشابه سال گذشته 269 
میلیون مترمکعب بود که البته سه میلیون مترمکعب 

اختلاف عدد قابل توجهی نیست.

وی ادامه داد: آمار و ارقام نشان می دهد که وضعیت 
دو سد امیرکبیر و طالقان خوب است؛ ضمن اینکه 
با توجه به بارش های بهاری که طبق پیش بینی های 
سازمان هواشناسی نرمال ارزیابی شده است، ما باید 
برای مهار سیلاب های احتمالی مقداری از ظرفیت دو 

سد را خالی نگه داریم.
بارندگی های  میزان  خصوص  در  مسئول  این 
از  گفت:  تاکنون هم  ابتدای سال جاری  از  استان 
البرز  در  بارندگی  میلیمتر   26۰ تاکنون  مهرماه 
 ۳۰۰ که  گذشته  سال  به  نسبت  که  داشته ایم 
میلیمتر بارش ثبت شده حدود ۱5 درصد کاهش 
داشته است اما با توجه به بارش هایی که برای هفته 
امیدواریم  شده  پیش بینی  ماه  فروردین  و  آینده 

وضعیت بهتر شود.
وی در پایان گفت: به طور کلی با توجه به شرایط 
موجود در خصوص دو سد امیرکبیر و طالقان برای 

فصل گرم سال آینده نگرانی وجود ندارد.
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مدیرکل دفتر مسافر سازمان راهداری و حمل و 
نقل جاده ای با تأکید بر اینکه طرح سفرهای نوروزی 
امسال با مفهوم کاهش سفرها است، گفت: در حال 
حاضر ناوگان با 5۰ درصد ظرفیت تردد می کند و فقط 

صندلی های کنار پنجره مورد استفاده قرار می گیرد.
در  باقرجوان  داریوش  قلم«،  »هم  گزارش  به 
نوروزی  در باره وضعیت سفرهای  فارس،  با  گفت وگو 
امسال از طریق ناوگان عمومی جاده ای، اظهار داشت: 
آمادگی ناوگان جاده ای برای انجام سفرها در طول سال 
وجود داشته است و برای نوروز هم در راستای انجام 
سفرهای ضروری هموطنان، ناوگان عمومی مسافری 
جاده ای اعم از اتوبوس، مینی بوس  و سواری کرایه آماده 
هستند اما توصیه ما به مردم کاهش سفرها و همچنین 
سفر نکردن، با توجه به دستورات ستاد ملی مقابله با 
کرونا است. مدیرکل دفتر مسافر سازمان راهداری و 
حمل و نقل جاده ای افزود: به هر حال نوروز سال 99 
و همچنین نوروز سال ۱4۰۰ شکلی متفاوت از نوروز 
سال های گذشته را دارد و تأکید و توصیه هم بر  سفر 
نکردن است. وی با بیان اینکه  برنامه ریزی خاصی برای 
سفرهای نوروزی نداریم، اضافه کرد: اما طبق روال طول 
سال، همه ناوگان برای انجام سفرهای اجتناب ناپذیر و 
ضروری مسافران، آماده هستند و ما موظف  هستیم 

خدمات را ارائه دهیم.

تردد اتوبوس ها فقط با 50 درصد ظرفیت
مدیرکل دفتر مسافر سازمان راهداری و حمل و 
اظهار داشت: رعایت 5۰ درصد فروش  نقل جاده ای 
ظرفیت ناوگان به صورت جدی اجرا می شود، همچنین 
پروتکل های بهداشتی در خصوص ضدعفونی ناوگان و 
صندلی ها،  زدن ماسک توسط راننده، تأکید و توجه به 
ماسک زدن همه مسافران، تأمین ماسک در پایانه ها، 
نظارت  به صورت جدی  و غیره   پایانه ها  ضد عفونی 
می شود. باقرجوان گفت: در حال حاضر ناوگان با 5۰ 
درصد ظرفیت تردد می کند و فقط صندلی های کنار 
پنجره مورد استفاده قرار می گیرد، البته اغلب ناوگان 
می                                   کنند چون  تردد  درصد  از 5۰  کمتر  با ظرفیتی 
تقاضای سفر کاهش یافته است، بنابراین از نظر چینش 
مسافران در اتوبوس مشکل خاصی وجود ندارد و این 
نظارت از سوی سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای 
و شرکت های مسافری انجام می شود و اگر موردی هم 

باشد با قانون شکنان به صورت جدی برخورد می شود.

3 روش برای طرح موضوع عدم رعایت 
فاصله گذاری در ناوگان اتوبوسی  

وی در پاسخ به این سوال که اگر مسافری هنگام 
سوار شدن به اتوبوس متوجه شد که صندلی کناری 
وی هم فروخته شده است باید چه کاری انجام دهد؟ 
گفت:  اول آنکه مسافر باید مراتب اعتراض خود را به 
راننده اتوبوس اعلام کند، همچنین دو شماره پیامکی 
در نظر گرفته شده است که مسافر می تواند از طریق 
تلفن گویای ۱4۱ و ۳۰۰۰۱4۱ به عنوان سامانه پیام 

کوتاه اطلاع رسانی کند.
مدیرکل دفتر مسافر سازمان راهداری و حمل و نقل 
جاده ای اضافه کرد: البته پلیس راه نیز در این حوزه 
نظارت جدی دارد، همچنین در اتوبوس ها، پلاکاردهایی 
نصب شده است که شماره مدیر مسؤول شرکت قید 

شده است و باید به صورت 24 ساعته پاسخگو باشد.
باقرجوان اظهار کرد: بنابراین مسافران از سه طریق 

تلفن گویا، طرح اعتراض به پلیس راه و تماس تلفنی با 
مدیر مسؤول شرکت، می تواند تخلف عدم رعایت فاصله 
گذاری اجتماعی در اتوبوس را به گوش متولیان برساند.

وی اظهار داشت: همچنین همکاران ما در پایانه های 
مسافری آماده هستند که در صورت بروز مشکل نسبت 
به اجرای درخواست مسافران اقدام کنند، برای ما مهم 
این است که در ابتدای سفر این مشکل حل شود نه 

پس از پایان سفر.

آماده سازی 70200 دستگاه انواع ناوگان جاده ای
حمل  و  راهداری  سازمان  مسافر  دفتر  مدیرکل 
و نقل جاده ای در باره ناوگان آماده به کار و فعال 
عمومی مسافری جاده ای گفت: در حال حاضر ۱4 
دستگاه  هزار   2۳ اتوبوس،  دستگاه   2۰۰ و  هزار 
مینی بوس و ۳۳ هزار دستگاه سواری کرایه پلاک 

عمومی در ناوگان فعال هستند.

امکان تهیه بلیت همه ظرفیت  ناوگان مسافری 
جاده ای از  طریق اینترنت

باقرجوان با بیان این که موضوع پیش فروش بلیت 
اتوبوس دیگر مطرح نیست، گفت: در حال حاضر خرید 
بلیت اتوبوس از طریق اینترنت امکانپذیر است و در 
طول ایام سال هر زمان مسافر می تواند از طریق اینترنت 
بلیت خریداری کند. وی اظهار کرد: همه ظرفیت ها در 
شبکه های اینترنتی و وبسایت های شرکت های حمل و 
نقل قرار گرفته است و مردم می توانند به راحتی وارد 
شده و با ورود اطلاعات نسبت به تهیه بلیت ناوگان 

مسافری جاده ای اقدام کند.

تصمیمی برای افزایش قیمت بلیت اتوبوس 
برای ایام نوروز گرفته نشده است

مدیرکل دفتر مسافر سازمان راهداری و حمل و نقل 
جاده ای درباره قیمت بلیت اتوبوس برای ایام پیش رو 
گفت: هیچ تصمیمی برای افزایش قیمت بلیت اتوبوس 

برای ایام پیش رو و نوروز ۱4۰۰ گرفته نشده است.

مفهوم طرح نوروزی امسال کاهش سفرها و 
جابجایی های غیرضروری است

باقرجوان در پاسخ به این سوال که آیا امسال طرح 
سفرهای نوروزی خواهیم داشت؟ گفت: در سال  جاری 
نیز به دلیل شیوع کرونا تأکید ما به مردم، بر عدم انجام 
سفر است، طرح نوروزی به مفهوم این که آمادگی کامل 
برای هر گونه فعل و انفعال و حرکت در این ایام وجود 
همواره  راهداری  سازمان  و  دارد  وجود  باشد،  داشته 
شیوه نامه های طرح نوروزی را پیاده می کند اما به هر 

حال نوروز ۱4۰۰ با نوروز ۱۳9۸ متفاوت است.
وی اظهار داشت: مفهوم طرح نوروزی امسال هم 
تفاوت دارد و مفهوم آن کاهش سفرها و جابجایی های 

غیرضروری است.

تردد ناوگان مسافری جاده ای فقط 
با 50 درصد ظرفیت

تجارت ۶/۸ میلیارد دلاری کشور 
در بهمن ماه

سخنگوی گمرک گفت: کارنامه تجارت خارجی 
ماه، 6 میلیارد و ۸۱۷ میلیون  بهمن  کشورمان در 
 ۱۳5 و  میلیارد  سه  صادرات،  سهم  که  بود  دلار 
 6۸2 و  میلیارد  سه  واردات  سهم  و  دلار  میلیون 

میلیون دلار بوده است.
ایران،  گمرک  از  نقل  به  قلم«  »هم  گزارش  به 
سید روح اله لطیفی، سخنگوی گمرک اظهار داشت: 
کارنامه تجارت کشورمان در مجموع یازده ماه سال 
جاری، ۱۳4 میلیون تن کالا به ارزش 65.5 میلیارد 
دلار بوده که سهم صادرات ۱۰۳ میلیون و 9۰ هزار 
تن به ارزش ۳۱ میلیارد و ۱9۸ میلیون دلار و سهم 
واردات ۳۰ میلیون و ۸۱۸ هزار تن کالا به ارزش ۳4 

میلیارد و ۳2۱ میلیون دلار بوده است.
لطیفی در خصوص عملکرد تجارت خارجی کشور 
در بهمن ماه گفت: تجارت خارجی کشور در بهمن 
و  صادرات  در  دلاری  میلیون   ۱۸4 افزایش  ماه، 
کاهش 5۰ میلیون دلاری واردات را نسبت به دی 

ماه تجربه کرده است.
خارجی  تجارت  عملکرد  ماه  دی  در  افزود:  وی 
کشور 6 میلیارد و ۷۳2 میلیون دلار بود که سهم 
سهم  و  دلار  میلیون   95۱ و  میلیارد  دو  صادرات 
واردات سه میلیارد و ۷۸۱ میلیون دلار بوده است 
اما در بهمن ماه، تجارت خارجی به 6 میلیارد و۸۱۷ 
میلیون دلار رسید که نسبت به دی ماه، ۸5 میلیون 

دلار افزایش تجارت را شاهد بودیم.
صادراتی  مقاصد  خصوص  در  گمرک  سخنگوی 
کشور در بهمن ماه، توضیح داد: چین با یک میلیون 
و ۷۱4 هزار تن به ارزش ۸45 میلیون دلار، عراق با 
یک میلیون و 5۷۰ هزار تن به ارزش 4۷۷ میلیون 
دلار، امارات با یک میلیون و ۱6۰ هزار تن به ارزش 
44۱ میلیون دلار، افغانستان با 5۷6 هزارتن به ارزش 
۱۸5 میلیون دلار و ترکیه با ۱65 هزار تن به ارزش 
۱۸۳ میلیون دلار و جمعاً باپنج میلیون و ۱۸5 هزار 
دلار،  میلیون  و ۱۳۱  میلیارد  دو  ارزش  و  کالا  تن 
پنج مقصد نخست صادراتی کشورمان بودند که 6۰ 
درصد کل وزن و ۷۰ درصد ارزش کالاهای صادراتی 

کشورمان در بهمن ماه را به خود اختصاص دادند.
با  معامله  طرف  کشورهای  خصوص  در  وی 
 ۳۷2 با  امارات  گفت:  کالا  واردات  برای  کشورمان 
هزارتن کالا به ارزش یک میلیارد و 6۱ میلیون دلار، 
چین با ۳۰۸ هزار تن به ارزش 9۰۸ میلیون دلار، 
ترکیه با ۳6۰ هزار تن به ارزش 426 میلیون دلار، 
آلمان با ۱۸6 هزار تن به ارزش 2۱۰ میلیون دلار و 
هند با 22۰ هزار تن به ارزش 2۰2 میلیون دلار به 
ترتیب پنج کشور طرف معامله برای واردات کالا به 
کشورمان بودند که جمعاً با یک میلیون و 446 هزار 
دلار، 56  میلیون  و ۸۰۷  میلیارد  دو  ارزش  به  تن 
درصد وزن و ۷6 درصد ارزش واردات در بهمن ماه 

به این پنج کشور اختصاص داشته است.

اقتـصادی
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طی  تن   ۱۸ دست کم  کرد،  اعلام  ملل  سازمان 
امروز، یکشنبه در جریان متفرق کردن تظاهرکنندگان 
که  امنیتی کشته شدند،  نیروهای  توسط  میانمار  در 
خونبارترین روز از زمان وقوع کودتای نظامی در اول 

فوریه محسوب می شود.
به گزارش »هم قلم« به نقل از سایت شبکه آرتی، 
دفتر حقوق بشر سازمان ملل در بیانیه ای اعلام کرد، طی 
درگیری های امروز دست کم ۱۸ تن کشته و بیش از ۳۰ 

تن زخمی شدند.
این نهاد اشاره کرد، براساس اطلاعات به دست آمده 
کشته ها در صفوف تظاهرکنندگان در نتیجه استفاده 
نیروهای امنیتی از گلوله های واقعی در شهرهای یانگون، 

داوی، ماندالای، مییک، باگو و بوکوکو هستند.
در این بیانیه همچنین اشاره شده است: نیروهای 
از گاز اشک آور، گلوله های مشقی، بمب های  امنیتی 
صوتی و گاز اشک آور علیه معترضان استفاده می کنند.

دفتر حقوق بشر سازمان ملل تاکید کرد، براساس 
استفاده  بشر  حقوق  زمینه  در  بین المللی  معیارهای 
از زور و اقدامات شدید علیه تظاهرکنندگان صلح جو 
غیرقابل توجیه است و ارتش و پلیس میانمار باید به 
مسالمت آمیز  تظاهرات  برگزاری  در  شهروندان  حق 
احترام  دموکراسی«  »بازگرداندن  برای  درخواست  و 

بگذارند. 
و  تعقیب  لزوم  بر  نیز  اروپا  اتحادیه  رابطه  این  در 
گزارش ها  دلیل  به  میانمار  جدید  مقامات  بازخواست 
درباره کشته شدن تظاهرکنندگان در جریان اعتراضات 

تاکید کرد.
جوزپ بورل، رئیس سیاست خارجه اتحادیه اروپا در 
بیانیه ای اعلام کرد، ارتش میانمار اخیرا دست به عملیات 
سرکوب تظاهرکنندگان و نادیده گرفتن حق برگزاری 
تظاهرات مسالمت آمیز در سراسر این کشور زده که 

تعدادی کشته و زخمی برجای گذاشته است.
او ادامه داد: نیروهای امنیتی در جریان استفاده از 
گلوله های واقعی در حق غیرنظامیان بی دفاع در واقع 
علنا قانون بین المللی را نقض کرده اند و باید تحت تعقیب 
قرار بگیرند. استفاده از خشونت هیچ مشروعیتی را به 
براندازی غیرقانونی دولت منتخب دموکرات نمی دهد 
از خشونت در حق  باید فورا دست  و مقامات نظامی 
غیرنظامیان برداشته به مردم اجازه دهند حق آزادی 

بیان و تجمع داشته باشند.
بورل افزود: اتحادیه اروپا با قاطعیت در کنار ملت 
شجاع میانمار که از دموکراسی دفاع می کنند، می ایستد 
و بروکسل به زودی تدابیری در واکنش به تحولات اخیر 

این کشور لحاظ خواهد کرد.

روز خونین در میانمار صدای سازمان ملل و اتحادیه 
اروپا را درآورد

شهادت 4 نیروی الحشد العشائری در استان الانبار عراق
نیروی  چهار  از شهادت  عراقی  امنیتی  منبع  یک   
الحشد الشعائری این کشور در انفجار خودروی بمبگذاری 

شده در استان الانبار خبر داد.
به گزارش »هم قلم«، یک منبع امنیتی عراقی به پایگاه 
خبری بغداد الیوم گفت: انفجار یک خودروی بمبگذاری 
شده در غرب شهر رمادی در استان الانبار باعث شهادت 
چهار نیروی الحشد العشائری براساس آمار اولیه شد. هنوز 

جزئیات بیشتری در این باره منتشر نشده است.
فعالیت تروریست ها در دو ماهه اخیر در برخی مناطق 
عراق از جمله استان های الانبار، صلاح الدین، دیاله و 
کرکوک افزایش یافته است. افزایش تحرکات تروریست ها 
سبب شده تا نیروهای مسلح عراق بر شدت عملیات خود 
علیه بقایای گروه تروریستی داعش در مناطق مختلف 
این کشور افزوده و در طول پنج هفته اخیر شمار زیادی 
از سرکردگان تروریست از جمله سرکرده ارشد داعش 
در عراق موسوم به »جانشین خلیفه و والی عراق« در 
این گروه را به هلاکت رسانده و شمار دیگری از آنها را 

بازداشت و مقرها و مخفیگاه های آنها را منهدم کردند که 
این عملیات همچنان ادامه دارد.

عراق در سال 2۰۱۷ میلادی پس از سه سال نبرد، 
پیروزی بر گروه تروریستی داعش را اعلام کرد، اما عناصر 
و هسته های پراکنده این گروه تروریستی هنوز در برخی 
نینوا، صلاح الدین،  استان های »دیاله، کرکوک،  مناطق 
الانبار و بغداد« فعال هستند.نیروهای امنیتی عراق برای 
پاکسازی کامل این مناطق از وجود عناصر تروریستی 

تلاش می کنند.

یک شبکه رادیویی خبر داد:
موافقت آمریکا با آزادسازی بخشی از دارایی های بلوکه شده ایران در کره جنوبی

به گفته شبکه رادیویی KBS واشنگتن با انتقال 
بخشی از دارایی های ایران از بانک های کره جنوبی 

به سوئیس موافقت کرده است.
 KBS World به گزارش »هم قلم« و به نقل از
Radio، یک مقام ارشد وزارت خارجه آمریکا اعلام 
کرد واشنگتن با این برنامه موافق بوده اما تاکید کرد 

انتقال  که باید گفت وگوهای بیشتری درباره نحوه 
دارایی ها انجام بگیرد.

انتقال  درباره  آمریکا  و  جنوبی  کره  دولت های 
تا  کرده اند  گفت وگو  سوئیس  به  ایران  دارایی های 
دادوستد  کانال  طریق  از  توقیفی  دارایی های  این 

بشردوستانه سوئیس به ایران منتقل شود.

بین المللی

انفجار در نزدیکی یک پاسگاه 
پلیس در هرات افغانستان

مواد انفجاری جاسازی شده در یک موتور سه چرخ 
باعث وقوع انفجار در نزدیکی یک پاسگاه پلیس و زخمی 

شدن تعدادی شهروند در هرات افغانستان شد.
به گزارش »هم قلم«، سید وحید قتالی والی هرات 
می گوید که مواد انفجاری جاسازی شده در یک موتور سه 
چرخ در نزدیکی یک پاسگاه پولیس باعث انفجار در منطقه 
شده است.به گفتۀ او، در این انفجار که روز یکشنبه روی 
داد تنها یک نیروی پلیس زخمی شده، اما برخی منابع از 

زخمی شدن چهار نیروی پلیس خبر می دهند.

وزارت دفاع روسیه خبر سرنگونی 
بالگرد در سوریه را تکذیب کرد

نظامی  بالگرد  روسیه خبر سرنگونی  دفاع  وزارت   
روسی در سوریه را تکذیب کرد.

روز  روسیه  دفاع  وزارت  قلم«،  »هم  گزارش  به 
یکشنبه در بیانیه ای با تکذیب اخبار برخی رسانه ها 
اعلام کرد: یک فروند بالگرد روسی از نوع »می-۳5« 

در سوریه فرود اضطراری کرده است.
این حادثه هنگام  است:  گفته شده  بیانیه  این  در 
منطقه  در  زنی  گشت  برای  شده  ریزی  برنامه  پرواز 
استان حسکه سوریه و به دلایل فنی رخ داد. وزارت 
بالگرد  دفاع روسیه خاطرنشان کرده است که خدمه 
آسیبی ندیده اند و پس از حادثه به پایگاه هوایی منتقل 
اظهارات خدمه  اساس  بر  است:  آمده  بیانیه  شدند.در 
بالگرد، هیچگونه تیراندازی به آن صورت نگرفته و هنوز 
معلوم نیست که چه نقص فنی باعث این حادثه شده 
است.برخی رسانه ها ازجمله تارنمای روسی آویا پرو روز 
یکشنبه مدعی شدند که بالگرد نظامی می-۳5 نیروی 
هوافضای روسیه چند ساعت پیش در استان حسکه 

سوریه سرنگون شده و خلبان آن کشته شده است. 

رژیم صهیونیستی قدس را 
قرنطینه کرد

رژیم صهیونیستی به بهانه یهودی »مساخر« قدس 
اشغالی را بست.

به گزارش »هم قلم«، شبکه i24 رژیم صهیونیستی 
اعلام کرد که این رژیم از عصر شنبه قدس اشغالی را 
به بهانه روزهای پایانی عید یهودی مساخر بسته است.

طبق این گزارش، پلیس رژیم صهیونیستی مراکز ایست 
بازرسی را در مناطق مختلف قدس ایجاد کرده و مانع از 
ورود و خروج به این شهر می شود.این قرنطینه همچنین 
شامل ممنوعیت ورود و خروج وسایل نقلیه عمومی به 
قدس تا پایان روز یکشنبه می شود.رژیم صهیونیستی به 
دلیل ممانعت از شیوع کرونا هرگونه تجمع به ویژه در 
جریان عید مساخر را ممنوع اعلام کرده است اما با این 
وجود هزاران اسرائیلی طی شنبه به مناسبت این عید 

یهودی در خیابان های تل آویو تجمع کردند.
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پیش بینی ها درباره حضور پوتین و اردوغان در یک 
رویداد هسته ای مهم در ترکیه

وزیر انرژی ترکیه از پیش بینی های خود در زمینه 
مشارکت ولادیمیر پوتین، رئیس جمهوری روسیه و 
همتای ترکیه ای او در اتفافی که اولین بار در نوع خود 

در ترکیه محسوب می شود، خبر داد.
انرژی  وزیر  دنمز،  فاتح  قلم«،  »هم  گزارش  به 
ترکیه اعلام کرد، پیش بینی  می کند ولادیمیر پوتین، 
رئیس جمهوری روسیه و رجب طیب اردوغان، همتای 
زنی  کلنگ  مراسم  در  اینترنت  طریق  از  ترکیه ای 
احداث بلوک سوم رآکتور “آکویو” ترکیه در تاریخ ۱۰ 

مارس آینده شرکت کنند.
روزنامه صباح تایمز ترکیه به نقل از دنمز نوشت: در 
دهم مارس دو رئیس جمهوری در کنفرانس مجازی 
کلنگ زنی سومین رآکتور نیروگاه برق هسته ای آکویو 

ترکیه مشارکت خواهند کرد.
تاکنون هیچ منبع رسمی به امکان مشارکت پوتین 

در این رویداد قابل پیش بینی اشاره نکرده است.
نیروگاه هسته ای ترکیه  نیروگاه آکویو نخستین 

خواهد بود که در استان مرسین ترکیه ساخته خواهد 
توافقنامه ای را  شد.در سال 2۰۱۰، روسیه و ترکیه 
برای ساخت یک نیروگاه هسته ای با 4 راکتور ۱2۰۰ 
مگاواتی VVER امضا کردند. این توافق در ژوئیه 

2۰۱۰ توسط پارلمان ترکیه به تصویب رسید.
در سال 2۰۱۳ نیز شرکت اتم استروی اکسپرت 
شرکت  و  اتم  روس  مجموعه  زیر  شرکت   )ASE(
ساخت و ساز اوزدوگو ترکیه توافق آماده سازی سایت 

آکویو را امضا کردند.

سخنگوی کاخ سفید: 
قصد کاهش تحریم های ایران را 

نداریم
کاخ  سـخنگوی 
ادعـای  بـا  سـفید 
آماده  آمریـکا  اینکه 
ی  هـا گو گفت و
بـا  دیپلماتیـک 
ایـران در چارچـوب 
گفـت  اسـت،   5+۱
کـه واشـنگتن قصد 

کاهـش تحریم هـای وضـع شـده علیه ایـران را نـدارد.
به گزارش »هم قلم«، جن ساکی سخنگوی کاخ سفید 
در یک نشست خبری در پاسخ به سوالی درباره وضعیت 
کنونی مذاکرات پیرامون توافق هسته ای با ایران مدعی 
شد که آمریکا آماده گفت وگوهای دیپلماتیک با ایران است.

بنابر گزارش وب سایت کاخ سفید، جن ساکی تصریح 
مذاکرات  آماده  که  است  این  همچنان  ما  موضع  کرد: 
دیپلماتیک هستیم، آمریکا آماده است تا بر سر میز بنشیند 
و با شرکایمان در چارچوب ۱+5 و ایرانی ها درباره توافق 
گفت وگو کند. ما قصد نداریم گامی برای کاهش تحریم ها 

برداریم. ما چنین گزینه ای رو میز قرار نداده ایم.
وی در ادامه گفت: اما در حال حاضر، اروپایی ها از ما 

دعوت کرده اند و ما منتظر ایرانی ها هستیم.
سخنگوی کاخ سفید همچنین در پاسخ به سوالی درباره 
جمله هوایی اخیر آمریکا به شرق شوریه و این ادعا که پیام 
حمله به ایران چه بوده است، مدعی شد: پیام رئیس جمهور 
بایدن این است که برای محافظت از آمریکایی ها، اقدام می 
کند و زمان تهدید او حق دارد که به روش انتخابی خود 
دست به اقدام بزند.جو بایدن رئیس جمهور آمریکا نیز روز 
جمعه در پاسخ به سوال خبرنگارانی که او را در سفر به 
تگزاس همراهی می کردند، مبنی بر اینکه پیام حمله به 
سوریه برای ایران چه بوده است، گفت: شما نمی توانید 

بدون مجازات عمل کنید. مراقب باشید.
وزارت دفاع آمریکا )پنتاگون( اعلام کرد که جنگنده های 
به  واکنش  در  سوریه  شرق  به  حمله  چندین  آمریکایی 

حملات اخیر به کارمندان آمریکایی در عراق داشته اند.
پنتاگون همچنین تاکید کرد که این حملات، چندین 
تاسیسات را در ایست نظارتی مرزی تخریب کرده که به 
ادعای واشنگتن، گروه های »تندرو مورد حمایت ایران« از 

آنها استفاده می کردند.
روزنامه نیویورک تایمز گزارش داد که جو بایدن صبح 
پنجشنبه دستور حمله را صادر کرده است؛ در حالی که 
وزیر دفاع او به بندر سن دیگوی کالیفرنیا رفته بود تا از 
ناوهواپیمابر نیمتز که اخیرا از خلیج فارس بازگشته است، 

بازدید کند.
سعید خطیب زاده سخنگوی وزارت امور خارجه این 
اقدام آمریکا را محکوم کرد و گفت که حملات غیر قانونی و 
تجاوز گرانه نیروهای آمریکایی به مناطقی در شرق سوریه، 
نقض آشکار حقوق بشر و تجاوز نسبت به حقوق و قوانین 

بین المللی است.
سخنگوی وزارت امور خارجه افزود: این حملات که در 
ادامه تجاوزات مستمر رژیم صهیونیستی به خاک سوریه 
نیروهای  که  است  گرفته  صورت  شرایطی  ،در  میباشد 
آمریکایی طی سالهای اخیر بطور غیر قانونی وارد خاک 
سوریه شده و اقدام به اشغال مناطقی از خاک این کشور 
و سرقت منابع طبیعی از جمله نفت نموده است که حق 

طبیعی  مردم سوریه می باشد.
خطیب زاده همچنین، این اقدام دولت جدید امریکا 
و  سوریه  ارضی  تمامیت  و  حاکمیت  به  آشکار  تجاوز  را 
نقض قوانین حقوق بین الملل دانست که منجر به تشدید 

درگیری های نظامی و بی ثباتی بیشتر منطقه خواهد شد.

بین المللی

خبرگزاری رسمی سوریه اعلام کرد که نیروهای 
آمریکا ۱۰ تروریست داعشی را از پایگاه الشدادی به 

صحرای دیرالزور منتقل کرده اند.
به گزارش »هم قلم«، خبرگزاری رسمی سوریه 
)سانا( خبر داد که نیروهای آمریکایی ۱۰ تروریست  
داعشی را از پایگاه الشدادی در حومه الحسکه به 

صحرای دیرالزور انتقال داده اند.
دادند  گزارش  سانا  خبرنگار  به  محلی  منابع 
تروریست   بالگرد ۱۰  با دو  آمریکایی  نیروهای  که 
جنوبی  حومه  در  الشدادی  پایگاه  از  را  داعشی 

الحسکه به صحرای دیرالزور منتقل کرده اند.
به نقل از میدل ایست نیوز، منابع محلی اشاره 
 ۱۰ این  قبل  روز  سه  آمریکا  نیروهای  کردند: 
الصناعیه«  »الثانویه  زندان  از  را  داعشی  تروریست 
در الحسکه  به پایگاه  خود در شهر الشدادی منتقل 

کرده بودند.
زندان الثانویه الصناعیه در محله غویران در شهر 
الحسکه که هزاران تروریست داعشی که اکثرشان 
ملیت خارجی دارند را در خود جای داده در ماه های 
گذشته شاهد دیدار مقامات آمریکایی و همچنین 

فرار و شورش های داخل زندان بوده است.

از  صهیونیستی  رژیم  انتخابات  مرکزی  کمیته 
خارج  در  )کنست(  پارلمانی  انتخابات  آغاز  موعد 
و برگزاری آن در سه کشور عربی برای اولین بار 

خبر داد.
به گزارش »هم قلم«، روزنامه عبری زبان معاریو 
عربی  کشورهای  در  رای  اخذ  مرکز  چهار  نوشت، 
افتتاح خواهد شد که دو مورد در امارات، یکی در 

بحرین و چهارمی در مراکش خواهد بود.
عربی  کشور  سه  روزنامه،  این  نوشته  به 

رای  شرایط  واجد  اسرائیلی   4۰۰۰ دربرگیرنده 
گیری در انتخابات کنست هستند.

در  رای  اخذ  مرکز   ۱۰4 افزود:  روزنامه  این 
۱۰۰ نمایندگی دیپلماتیک رژیم صهیونیستی در 
خارج باز خواهند شد و روند رای گیری پنج شنبه 
در سفارتخانه های اسرائیل در نیوزیلند، ویلینگتون 
آغاز و روز جمعه مراکز اخذی رای در لس آنجلس 

و سان فرانسیسکو بسته خواهند شد.
کنسولگری اسرائیل در نیویورک سه مرکز اخذ 
رای برای 55۰ رای دهنده خواهد گشود که نشان 
رای  شرایط  واجد  اسرائیلی  جمعیت  بیشترین  از 
گیری در مقابل جمهوری دومینیکن با تنها چهار 

رای دهنده دارد.
 2۳ اشغالی  اراضی  داخل  در  کنست  انتخابات 
می شود.  آغاز  نماینده   ۱2۰ انتخاب  برای  مارس 
دو  از  کمتر  در  پارلمانی  انتخابات  چهارمین  این 

سال است.

خبرگزاری رسمی سوریه:

 آمریکا 10 داعشی را به دیرالزور منتقل کرده است

انتخابات رژیم صهیونیستی؛

برای اولین بار 4 مرکز اخذ رای در 3 کشور عربی افتتاح می شود
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رئیس  عنوان  به   عزیزی خادم«  »شهاب الدین 
فدراسیون فوتبال برای چهار سال آتی انتخاب شد.

به گزارش »هم قلم«، مجمع انتخاباتی فدراسیون 
فوتبال، روز یکشنبه در سالن اجلاس سران و با حضور 
»مهدی علی نژاد« معاون توسعه ورزش قهرمانی وزارت 
ورزش و جوانان، نمایندگان کنفدراسیون فوتبال آسیا، 
حال  در  مجمع  اعضای  و  بازرسی  سازمان  نماینده 
برگزاری است.نماینده فیفا هم به صورت آنلاین بر روند 
رای گیری نظارت دارد. ۸۷ نفر اعضای مجمع هستند 
و حق رای دارند. در این مجمع، رئیس و اعضای هیات 

رئیسه انتخاب خواهند شد.
گیری نخست،  رای  در  و  ریاست  بخش  در 
»کیومرث  و  رای   ۳5 با  عزیزی خادم«  »شهاب الدین 
با 24 رای به دور دوم رسیدند. »مصطفی  هاشمی« 
آجورلو« ۱۸ رای و »علی کریمی« 9 رای کسب کرده 
و پس از اینکه به دور دوم نرسیدند، محل رای گیری 
را ترک کردند. در رای گیری دور دوم، عزیزی خادم 49 
رای کسب کرد و سکان هدایت فدراسیون فوتبال را 

برعهده گرفت. هاشمی نیز ۳۸ رای کسب کرد.
عزیزی خادم سابقه حضور در هیات رئیسه فدراسیون 
ریاست  تاج«  »مهدی  این  از  پیش  دارد.  را  فوتبال 

فدراسیون فوتبال را برعهده داشت و پس از کناره گیری 
او، »حیدر بهاروند« سرپرست فدراسیون شد.

»شهره موسوی« نایب رئیس زنان 
فدراسیون فوتبال شد

»شهره موسوی« با کسب ۷۰ رای موافق به عنوان 
نایب رئیس سوم )بخش زنان( فدراسیون فوتبال  از 

اعضای مجمع رای اعتماد گرفت..
»منصور قنبرزاده« و »حیدر بهاروند« هم به عنوان 
نایب رئیس پیشنهادی اول و دوم از سوی عزیزی خادم 

معرفی شده بودند که تایید صلاحیت نشدند.

»عزیزی خادم« رییس فدراسیون فوتبال شد

 صاحب امتیاز و مدیر مسئول: محمد رضا تقوی فرد
 زیر نظر شورای سردبیری

 لیتو گرافی و چاپ: گل آذین   

 نشانی: تهران، بزرگراه آیت ا.. صدر، خیابان دیباجی جنوبی، خیابان 
شهیدتسلیمی، پلاک 88، طبقه اول       تلفن:    22762012-13

 مدیر هنری و صفحه آرا : سیامک پهلوان       عکاس : کریم نبئی

صادقی در بیمارستان بستری شد
صادقی«  »امیرحسین 
فوتبال  تیم  اسبق  مدافع 
استقلال به دلیل مبتلا شدن 
به کووید-۱9 در بیمارستان 

بستری شد.
قلم«،  »هم  گزارش  به 
»امیرحسین صادقی« چند روزی است به ویروس کرونا 
مبتلا شده است.مدافع اسبق استقلال به دلیل وخیم تر 
شدن شرایط جسمانی اش در بیمارستان بستری شد. او 

باید فعلا تحت مراقبت های ویژه باشد.
امیدواریم مدافع اسبق تیم ملی که در جام جهانی 
2۰۱4 در ترکیب ثابت ایران به میدان رفت هر چه 

زودتر بهبودی کامل خود را به دست آورد.

جایزه بزرگ پاراوزنه برداری 
»سیامند رحمان« برگزار می شود

ملی  کمیته  رییس 
برگزاری  از  پارالمپپیک 
پارا  بزرگ  جایزه  رقابت های 
وزنه برداری با نام جایزه بزرگ 

»سیامند رحمان« خبر داد.
به گزارش »هم قلم« به 
نقل از کمیته ملی پارالمپیک، »محمود خسروی وفا«  
با اشاره به در پیش بودن سالروز درگذشت قوی ترین 
داریم  نظر  در  داشت:  اظهار  جهان  معلول  ورزشکار 
مسابقات جایزه بزرگ »سیامند رحمان« را در تقویم 
جهانی ثبت و برگزار کنیم، بنابراین با توجه به شرایط 
اولین  با  بیماری کرونا، امسال و همزمان  همه گیری 
»سیامند  جهان  ارزنده  قهرمان  درگذشت  سالگرد 
رحمان« این مسابقات به صورت داخلی برگزار خواهد 
سه شنبه  روز  رقابت ها  این  افزود:  پایان  در  وی  شد. 
با حضور  و  و معلولین  در محل فدراسیون جانبازان 
مهمانان خارجی برگزار و فینال آن عصر همان روز از 
طریق شبکه ورزش به صورت زنده پخش خواهد شد. 
خسروی وفا چند روز پیش هم با سفر به شهرستان 
اشنویه با خانواده مرحوم سیامند رحمان دیدار کرد. 
کمیته ملی المپیک هم در نظر دارد که بخش افتخارات 
»سیامند رحمان« را در موزه ورزش ایران راه اندازی 
کند. این موزه روز  سه شنبه با حضور مسوولان ورزش 

ایران راه اندازی می شود. 

خلیل زاده:
 قایدی در استقلال می ماند

هواداران  خیال  استقلال  مدیره  هیات  رییس   
در  قایدی«  »مهدی  حضور  ادامه  بابت  را  استقلال 
استقلال راحت کرد و به آنها این اطمینان را داد که 
شماره ۱۰ آبی ها همچنان بازیکن استقلال خواهد بود.

به گزارش »هم قلم«، مهدی قایدی پس از چند روز 
قهر کردن و غیبت در تمرینات آبی ها، از روز شنبه در 
تمرینات استقلال شرکت کرد و همراه با کاروان این 
تیم راهی رفسنجان شد تا تیمش را در مصاف با مس 
همراهی کند.این غیبت ها در حالی بود که در روزهای 
اخیر شایعات زیادی درباره جدایی قایدی از استقلال 
در  خلیل زاده  اسماعیل  حال،  این  با  می شد.  شنیده 
حاشیه انتخابات فدراسیون فوتبال درباره شایعه جدایی 
و  می کند  تمرین  استقلال  با  قایدی  گفت:  قایدی 

حالاحالاها بازیکن استقلال است.

ورزشی

سرمربی سابق تیم امید ایران، سپاهان، پرسپولیس 
و تیم ملی کرواسی درگذشت.

به گزارش »هم قلم«، رسانه های کرواسی خبر 
و  بیماری کوتاه  از یک  دادند زلاتکو کرانچار پس 
شدید، در این کشور دارفانی را وداع گفت. وضعیت 
در  پیش  روز   ۱۰ حدود  کرانچار  زلاتکو  سلامتی 
شهر زادار وخیم شد و به بیمارستان منتقل شده و 
از آن جا به زاگرب رفت اما پزشکان نتوانستند جان 

او را نجات بدهند.
کرانچار در دوران فوتبال به عنوان یکی از بهترین 
وی  می شود؛  شناخته  دیناموزاگرب  تاریخ  مهاجمان 
در 26۱ مسابقه، 9۸ گل برای آبی ها به ثمر رسانده 
است. موفقیت اصلی کرانچار به دوران مربیگری اش بر 
می گردد که به جز هدایت باشگاه های متعدد، مدتی 
سرمربی تیم ملی کرواسی نیز بود و موفق شد در جام 
آلمان و هم چنین یورو 2۰۰۸ حضور  جهانی 2۰۰6 
داشته باشد. او 25 بار روی نیمکت تیم ملی کرواسی 

نشسته و ۱۱ پیروزی، ۸ تساوی و 6 شکست را کسب 
کرد. او در ایران نیز سابقه فوق العاده و طولانی دارد و 
با تیم فوتبال سپاهان سابقه قهرمانی باشگاهی ایران 
تیم کسب  این  با  نیز  را  و یک جام حذفی  دارد  را 
ایران،  در  کرانچار  زلاتکو  شغل  آخرین  است؛  کرده 
سرمربیگری تیم ملی امید ایران بود که بعد از صعود 
از مرحله اول، به دلیل اختلافاتی سمت خود را ترک 
کرد. کرانچار هم چنین در مقطعی هدایت پرسپولیس 
را  برعهده داشته و یکی از نزدیک ترین دوستان برانکو 

ایوانکوویچ نیز محسوب می شد.

زلاتکو کرانچار درگذشت

رقابت های لیگ برتر بوکس با 
قهرمانی تیم پلیمر خلیج فارس 

)لرستان( پایان یافت.
قلم«،  »هم  گزارش  به 
برتر بوکس که  رقابت های لیگ 
از چهارم اسفند با حضور ۱۰ تیم 
در سالن دو هزار نفری مجموعه 

ورزشی پنجم مرداد آغاز شده بود، با قهرمانی تیم پلیمر 
خلیج فارس به پایان رسید. روز یکشنبه در دیدار پایانی 
این رقابت ها پلیمر خلیج فارس موفق شد با حساب 
هفت بر یک هیات بوکس خوزستان را شکت دهد. 
امید احمدی صفا، سجاد محمدپور، باقر فرجی، فرهاد 

میثم  موسوی،  شاهین  مرادی، 
قشلاقی ، طوفان شریفی و مجید 
پلیمر  تیم  بردهای  جمشیدوند 
نهایی  دیدار  در  را  فارس  خلیج 

بدست آوردند.
دیدار  در  خوزستان  تیم 
فینال، احسان روزبهانی و مسلم 

مقصودی را به علت مصدومیت در اختیار نداشت.
تیم های هیات بوکس خوزستان و باران پل اراک 
هم به ترتیب دوم و سوم شدند. حسین ثوری رئیس 
فدراسیون و علیرضا استکی سرمربی تیم ملی بوکس 

فینال این رقابت ها را از نزدیک تماشا کردند.

پایان لیگ برتر بوکس با قهرمانی پلیمر خلیج فارس


